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Protokół Nr XVIII/2016  

  

z sesji Rady Gminy Klembów  

odbytej 30 maja 2016 roku w sali gimnastycznej Zespołu Szkół w Klembowie  

  

Obrady rozpoczęto o godz.16
10

, a zakończono o godz. 21
09

.  

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co stanowi 100 % obecności radnych.  

  

Porządek obrad:  

  

1. Otwarcie XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy,  

2. Przedstawienie porządku obrad XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy,  

3. Przyjęcie protokołu z XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy,  

4. Przyjęcie protokołu z XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy,  

5. Informacja o inwestycjach powiatowych w gminie Klembów,  

6. Informacja Wójta Gminy w sprawie stanu zaawansowania budowy wodociągu,  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Klembów na 2016   

rok,  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wołomińskiemu na realizację przedsięwzięć promocyjnych Ziemi Wołomińskiej,  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: nadania imienia Janusza Korczaka Szkole 

Podstawowej w Dobczynie,  

10. Informacja Wójta Gminy w sprawie utrzymania porządku i czystości na terenie gminy 

oraz ocena działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej,  

11. Informacja z oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2015,  

12. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2015 rok,  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego 

zasobu nieruchomości działki o nr ewid. 713/3 z obrębu 0001, Dobczyn położonej  

w miejscowości Dobczyn z przeznaczeniem pod drogę gminną,  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego 

zasobu nieruchomości działki o nr ewid. 717/1 z obrębu 0001, Dobczyn położonej  

w miejscowości Dobczyn z przeznaczeniem pod drogę gminną,  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego 

zasobu nieruchomości działki o nr ewid. 296 z obrębu 0014, Sitki położonej  

w miejscowości Sitki z przeznaczeniem pod drogę gminną,  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego 

zasobu nieruchomości działki o nr ewid. 276 z obrębu 0002, Karolew położonej  

w miejscowości Karolew z przeznaczeniem pod drogę gminną,  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych, 

udostępnianych dla przewoźników i operatorów, zasad i warunków korzystania oraz 

stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych,  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.189.2016 Rady 

Gminy Klembów z dnia 31 marca 2016 roku,  
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19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.196.2016 Rady 

Gminy Klembów z dnia 31 marca 2016 roku w sprawie określenia warunków oraz 

wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia 

na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed zwierzętami bezdomnymi, 

prowadzenie schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok 

zwierzęcych i ich części,  

20. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Klembów za okres między sesjami,   

21. Interpelacje radnych i odpowiedzi na interpelacje,  

22. Sprawy różne i wolne wnioski,  

23. Ustosunkowanie się Rady Gminy do informacji z dnia 6 marca 2016 r. przekazanej przy 

Zarządzeniu o przekazaniu informacji o ujawnionych okolicznościach, wskazujących na 

naruszenie dyscypliny finansów publicznych syg. Akt: DF-RI.502.1.4.2016,  

24. Zamknięcie obrad XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy.  

                                                                                                                                                                                

Ad. 1.  

  

Otwarcia XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy pan 

Tadeusz Wojda.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda powitał wszystkich zebranych na sesji 

w tym Radnego Powiatowego pana Andrzeja Olszewskiego.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że na sesji obecnych jest 13 

radnych, jest quorum a zatem podejmowane uchwały będą miały moc wiążącą.  

  

Ad. 2.   

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda przedstawił porządek obrad XVIII 

zwyczajnej sesji.   

  

Ad. 3.  

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: przyjęcie protokołu z XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zapytał czy radni mają uwagi bądź 

propozycje do protokołu.  

Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu protokołu z XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy 

  

Za    -   12 

Przeciw    -   0 

Wstrzymało się   -  1 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z XVI zwyczajnej sesji został przyjęty.   

  

Ad. 4.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: przyjęcie protokołu z XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zapytał czy radni mają uwagi bądź 

propozycje do protokołu.  

Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu protokołu z XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy 

 

Za    -   12 

Przeciw    -   0 

Wstrzymało się   -  1 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z XVII zwyczajnej sesji został przyjęty.   

  

Ad. 5.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda powiedział, że punkt 5: informacja  

o inwestycjach powiatowych w gminie Klembów, zostanie wstrzymany do przyjazdu Starosty 

Wołomińskiego pana Kazimierza Rakowskiego.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poddał pod głosowanie wniosek  

o zmianę porządku obrad 

 

Za    -   13 

Przeciw    -   0 

Wstrzymało się   -  0 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania zmiana porządku obrad została przyjęta.  

   

Ad. 6.  

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: informacja Wójta Gminy w sprawie stanu zaawansowania budowy 

wodociągu.  

(Informacja z budowy wodociągu – stanowi załącznik do protokołu)  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zapytał czy radni mają pytania do 

informacji z budowy wodociągu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do informacji.  
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Ad. 7.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Klembów na 2016 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu.   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radny pan Piotr Zakrzewski zapytał panią Skarbnik o projekt budowy hali sportowej  

w Dobczynie czy środki, które zostały zabezpieczone później w wydatkach one były najpierw 

w dochodach. Czy to są te same środki ?  

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska odpowiedziała, że są to te same środki po stronie 

dochodów zabezpieczone na wydatki niewygasające, które zostały niewykonane.  

Radny pan Piotr Zakrzewski zapytał pana Wójta, na jakim etapie jest projektowanie, 

ponieważ termin już się przedawnił. Czy wykonawca zobowiązał się, kiedy dostarczy projekt.  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że projektant ma do wykonania projekt wraz  

z pozwoleniem. Termin na dostarczenie projektu już dawno minął, pomimo kontaktów 

telefonicznych, email, projektant się nie odzywał. „W związku z tym wysłaliśmy pismo gdzie 

zgodnie z umową w ciągu 7 dni od otrzymanego wezwania, jeżeli nie dostarczy projektu 

mamy prawo do wypowiedzenia umowy z winy wykonawcy. Jest to jedyna rzecz, którą 

możemy w tym momencie zrobić.”  

Radna pani Dorota Marcinkowska: „To jest pytanie do pana Przewodniczącego, ale ono 

akurat nie dotyczy budżetu, ponieważ ja byłam na komisjach i doskonale wiem nie mam 

żadnych pytań. Do pana Przewodniczącego mam. Jaki był wynik poprzedniego głosowania  

w sprawie wstrzymania tego punktu 5 mogę się dowiedzieć ?”   

Wiceprzewodnicząca Rady pani Emilia Kamińska: „13 osób za.”  

Radna pani Dorota Marcinkowska: „13 osób za. To dziwne, bo ja nie podnosiłam ręki. To 

mnie Państwo tak przez aklamację dopisali ? (…) Nie, na pewno nie podnosiłam ręki możemy 

przewinąć.”   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Klembów na 2016 rok 

 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.202.2016 została podjęta.   

  

O godz. 16
33 

przybyła na obrady radna pani Jadwiga Szewczyk.   

  

 

 



Strona 5 z 49 
 

Ad. 8.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację przedsięwzięć promocyjnych Ziemi 

Wołomińskiej.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu.   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Czy można czegoś się więcej dowiedzieć na temat tej 

pomocy, ponieważ jest to tylko sformułowanie w postaci uchwały chciałbym się dowiedzieć, 

czego ta pomoc ma dotyczyć i jakie koszty finansowe tego są.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że kwota udzielonej pomocy jest podana w uchwale. 

W tym projekcie promocyjnym w koszty partycypują wszystkie gminy. Jeżeli chodzi o 

konkretne działania promocyjne to są trzy rzeczy: Majówka w Chrzęsnym, która już się 

odbyła, Koncert w Wołominie z Okazji Światowych Dni Młodzieży ok. 20 lipca oraz wydanie 

albumu na temat Powiatu Wołomińskiego.   

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Czy dobrze zrozumiałem, że w tej chwili ta uchwała ma 

moc wstecz ? Ponieważ pan wspomniał o majówce, a mamy dzisiaj koniec maja. Więc ta 

uchwała jest wstecz działa. (...) No to jak te pieniądze pójdą z tej uchwały jak zostaną 

zabezpieczenie pieniądze na majówkę. Przecież wie pan, jeśli są majówki powinny być jakoś 

organizowane w taki sposób żeby to się działało przed a nie po.”   

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że umowa wchodzi w życie z dniem podjęcia i dopiero 

z dniem podjęcia uchwały podpisze umowę. Jest to ryzyko Starosty realizując 

przedsięwzięcia nie mając wszystkich podpisanych umów.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „To rozumiem, że pan koszty już zna skoro impreza już się 

odbyła, to koszty już pan zna.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że jeśli chodzi o nasze koszty są według schematu 

wyliczone i są zapisane w uchwale. Natomiast łącznych kosztów przedsięwzięcia nie znam, 

ponieważ realizatorem przedsięwzięcia jest Starostwo Powiatowe.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Nie uzyskałem od pana odpowiedzi. Chciałbym znać, jakie 

gmina poniosła koszty na majówkę. Po prostu proste pytanie skoro majówka już się odbyła, to 

koszty zostały poniesione. W związku z tym pytanie. Czy zostały poniesione czy nie, jeśli tak 

to, w jakiej wysokości ? Po prostu chciałbym uzyskać tą odpowiedź.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że bezpośrednio żadnych. Koszty naszej promocji są 

zawarte w § 1 uchwały, jako forma dotacji celowej Powiatowi Wołomińskiemu w kwocie  

6 693,40 zł.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Nie możemy się porozumieć nie wiem albo pan nie chce 

udzielić. Ja czytać potrafię, ja wiem, co jest napisane. Mi tylko chodzi o to, że skoro już się 

odbyło, te koszty są z klucza przyjęte. Ja chciałbym wiedzieć, jakie są realne koszty, bo skoro 

majówka się odbyła na początku maja, a mamy koniec maja, czyli te koszty zostały już 

zweryfikowane, bo ja rozumiem, że to są koszty w przeliczeniu na jednego mieszkańca, ja 

chciałbym wiedzieć ile te koszty wynoszą.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że nie ma takiej informacji.   
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Radna pani Dorota Marcinkowska: „Z tego, co ja rozumiem, co mówił pan Wójt te środki 

dotyczyły dwóch takich przedsięwzięć: Światowego Dnia Młodzieży i tej Majówki. Tak. (…) 

To o ile Światowe Dni Młodzieży ile ta Majówka, o której mowa (…) Dobrze to jakieś 

trzecie, które też się nie odbyło, tak, czyli rozumiem, że Starostwo wyliczyło, że na te trzy 

inwestycje będzie to taka kwota i kwota naszej gminy tj. to 6 693,40 zł. w całości tej dotacji.  

Więc nie ma tutaj podzielonej jak domniemywam na żadną z tych nie ma przydzielonych na 

żadną z tych środków na gminę, które gmina ma pokryć na każde te przedsięwzięcie. Tylko  

w sumie na to wszystko razem jest to, bo tam jest jeszcze ten folder. Na to wszystko razem 

kwota naszej gminy tj. 6 693, 40zł. Tak ? No to tak to ja rozumiem. Bo te środki będziemy 

mogli przeznaczyć dopiero wtedy, one zostały już przydzielone w budżecie, możemy je teraz, 

będziemy mogli, Wójt będzie mógł podpisać to porozumienie po tej uchwale. Póki, co nie 

zostały po prostu żadne środki z tego…”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Szanowni Państwo, Szanowna Rado, pani Doroto dziękuję 

za wyjaśnienie. Natomiast mi nie o to chodziło, co pani wyjaśniała. Ja potrafię czytać tekst, 

mi chodzi o to, że skoro już festyn czy majówka już się odbyła, to są poniesione koszty. Ja 

myślałem, że Państwo wiecie, co jakie koszty. Ja chciałbym wiedzieć ile pozostało na dwie 

pozostałe imprezy, nie imprezy, przepraszam na dwie pozostałe promocje, chodzi o promocję 

gminy i chodzi o Światowy Dzień Młodzieży, to chyba będzie razem robione i na tą drugą 

promocję. Chciałbym wiedzieć, jakie to są koszty, żeby też mieszkańcy wiedzieli, jakie 

koszty poszły na Majówkę a jakie zostały koszty przeznaczone na te dwie. Rozumiem, że 

skoro dzisiaj pan nie wie to pan na następnej sesji udzieli takiej odpowiedzi.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że nie ma takiej wiedzy. „Natomiast my nie 

rozliczamy się w konkretnych kosztach, jako gmina udzielamy pomocy Powiatowi 

Wołomińskiemu na realizację przedsięwzięć promocyjnych. Każda gmina ma określoną 

kwotę dotacji na przekazanie Powiatowi Wołomińskiemu. Sadzę, że na spotkaniu w sierpniu 

lub we wrześniu po zrealizowaniu wszystkich przedsięwzięć Starosta przekaże Wójtom, 

Burmistrzom sprawozdanie z poniesionych kosztów.”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: (…) „Nie o to mi chodziło. Owijacie Państwo w bawełnę, 

natomiast chciałbym znać te koszty. Ponieważ mieszkańcy muszą wiedzieć, jakie koszty,  

w jakich proporcji są ponoszone na Majówkę a w jakich proporcji zostały przeznaczone na 

pozostałe rzeczy. Jaka to jest proporcja ? Z tego to wiadomo, że te koszty została zapłacona 

sala, zostały zapłacone poczęstunek, zostało zapłacone wszystko. Państwo doskonale te 

koszty znacie, tylko po prostu Państwo nie chcecie tych kosztów powiedzieć. Będzie akurat 

mamy Wójta, przepraszam Starostę Wołomińskiego może on odpowie na to pytanie.”  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację 

przedsięwzięć promocyjnych Ziemi Wołomińskiej  

 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 2 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.203.2016 została podjęta.  



Strona 7 z 49 
 

  

O godz. 16
42 

przybył na obrady radny pan Wojciech Śliwa.   

  

Ad. 5. C.D.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: informacja o inwestycjach powiatowych w gminie Klembów. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda przywitał przybyłego na obrady pana 

Starostę Kazimierza Rakowskiego.  

Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „Dzień dobry Państwu, 

Szanowna Rado, szanowni sołtysi, szanowni goście. Ja muszę powiedzieć, że inwestycje idą 

w toku, wszystkie w dobrym kierunku, chociaż na pewno nie wszystkie w ciągu jednego roku. 

Ale mamy jeszcze na to tak naprawdę jeszcze 3 lata, bo ten rok jeszcze z inwestycjami nie 

weszliśmy jeszcze. Natomiast wszystkie gwiazdy na niebie wskazują, że może uda się  

w części te zamierzenia, które żeśmy wspólnie tutaj z obecnym radnym Andrzejem 

Olszewskim wprowadzaliśmy do WPI. Chociaż jeszcze WPI nie jest jeszcze uchwalony, czyli 

Wieloletni Plan Inwestycyjny do roku 2025 mamy zamiar. A w każdym bądź razie na ten rok 

może tak w skrócie przybliżę dzięki łaskawości również uważam tutaj radnych Gminy 

Klembów i pana Wójta udało się wprowadzić inwestycję dotyczącą odcinka łącznie z rondem 

w Ostrówku do cmentarza. I tutaj chciałem podziękować tak panu Wójtowi i Radzie za 

podejście takie po gospodarsku, jeśli chodzi o ten odcinek ulicy Wołomińskiej, bo robicie  

w tej chwili kanalizację. Jest to bardzo ważne, zresztą ja tutaj prosiłem pana Wójta żebyście 

wprowadzili i zrobili przed budową tejże drogi kanalizację, ponieważ później nie będzie 

takiej możliwości, ponieważ Powiat Wołomiński również ogranicza jakby wbudowania 

infrastruktury jakby niezwiązanej z funkcjonalnością drogi. Tak jest jak wiecie już w drogach 

wojewódzkich, taką kanalizację chciałem uzgadniać niestety nie uzyskałem aprobaty. 

Ponieważ z tą infrastrukturą województwo żąda wyjścia poza pasa drogowego. Jesteśmy już 

po ogłoszeniu przetargu, wiem, że nie ma jeszcze umowy podpisanej, ale w niedługim czasie 

to jest kwestia tygodnia maksymalnie dwóch gdzie umowę podpiszemy już na realizację tego 

odcinka od szkoły do cmentarza w Ostrówku, czyli w Lipce. Niestety nie otrzymamy dzisiaj 

już ostateczna przyszła decyzja, nie otrzymamy dotacji na ten odcinek z tzw. PROW. Powiaty 

Wołomińskie również mogą się ubiegać. A to z tego powodu, że stan prawny jest 

nieuregulowany Ostrówka i Lipki. Część radnych, która była w poprzednich latach tak jak 

tutaj pan Przewodniczący wie doskonale, że jeśli nie będzie uregulowany stan prawny 

Ostrówka, to żadnych dotacji z tego tytułu nie będzie, ponieważ na mapach, czyli pod 

względem prawnym Ostrówek nie istnieje. Pomimo, że są adresy Ostrówka pod względem 

prawnym nie, dlatego, że cały Ostrówek jest na terenie obrębu Lipka, czyli cały teren. Są 

dwie możliwości jedna taka żeby można było podzielić grunty obrębu Lipka na połowę, ale 

tutaj uważam, że nie ma takiej możliwości. Dlatego żebyśmy ograniczyli rozwój 

miejscowości tak Ostrówek i Lipka terenu już by nie było pod budownictwo. Dlatego też 

najlepszym jest rozwiązaniem to rozpocząć procedurę dotyczącą likwidacji miejscowości 

Lipka lub połączenie zrobić nazwy dwuczłonowej Ostrówek-Lipka tak żeby można ten stan 

prawny uregulować. Ale to jest tak jakby poza marginesem moim, tylko tutaj Państwa warto 

się nad tym zastanowić żeby później ci wszyscy, którzy kupują dzisiaj działki różnie 
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notariusze zapisują w aktach notarialnych. Ja znam takie akty gdzie trzeba ten akt notarialny 

będzie prostować poprzez Sąd. Jeśli chodzi o może projekty techniczne tj. projekt techniczny 

w tej chwili jest opracowywany tzw. ZRID, ponieważ chodzi o Nowy Kraszew, ponieważ ten 

odcinek wychodzimy poza teren obszar jakby drogi pasa drogowego Powiatu Wołomińskiego 

w związku z tym musimy wydzielić geodezyjnie, wykupić te grunty i rozpoczniemy budowę. 

Mamy projekt techniczny jest, jeśli chodzi o Stary Kraszew, ale tutaj też na pewno nie 

będziemy żadnych inwestycji robić tam gdzie będą przewidywane inwestycje. I taki wodociąg 

z tego, co ja wiem już jest rozpoczęty w Starym Kraszewie i w roku 2017-2018 wprowadzimy 

inwestycje, czyli chodnik w kierunku Radzymina, ale wiem również jest ważny chodnik  

w kierunku Helenowa. Ale tutaj nie ma takiej na razie możliwości żeby wprowadzić również 

tą inwestycję, chociaż tak jak mówię do 2025 r. WPI może jeszcze uda się wprowadzić. 

Ponieważ to jest bardzo ruchliwa już dzisiaj trasa a w momencie, kiedy będzie wjazd na 

obwodnicę S8 w Helenowie bezpośrednio na S8 nowym szlakiem. To prawdopodobnie ta 

trasa będzie bardzo ruchliwa, jeżeli chodzi od strony nawet tutaj Ostrówka, Klembowa będzie 

najłatwiejszy i najprostszy dojazd do S8. Również w ubiegłym roku ogłosiliśmy przetarg na 

projektowanie ul. J. Pawła II w Klembowie, czyli w kierunku Sitek. No, niestety, tutaj mamy 

jakby potknięcie z przyczyn może od nas niezależnych, bo niestety wykonawca, który 

podpisał projektowanie w ogóle nie przystąpił do realizacji. A my musieliśmy czekać aż się 

zakończy termin w grudniu w związku z tym w tym roku takich środków nie mieliśmy na 

początku roku, ale w miesiącu, najpóźniej w lipcu wprowadzimy projektowanie tego 

chodnika, bo uważam, że jest to bardzo ważne z punktu widzenia bezpieczeństwa i dzieci. Ale 

tutaj znowu wracam do szanownych radnych, będziecie musieli przyspieszyć, bo ja sobie nie 

wyobrażam żeby budować chodnik a później go rozbierać, ponieważ z tego, co wiem może 

się mylę jest projekt techniczny na kanalizację i wodociąg. I te inwestycje trzeba zrobić żeby 

można było ten chodnik zrobić, bo też czuję, że tutaj również trzeba będzie wykupy dokonać 

po to żeby odpowiednia szerokość tego pasa chodnika była. Nie mówię tutaj o modernizacji, 

może to za duże słowo, ale o naprawach takich cząstkowych, które jak sami zauważyliście 

jadąc tą trasą do Woli Rasztowskiej czy do tutaj do Klembowa od Rasztowa to są takie 

remonty cząstkowe. Wiem, że jest dużo do zrobienia, bo i droga powiatowa do Krusza jest 

już, niestety, ale zniszczona jak i tu część w Klembowie Gen. Żymirskiego tj. od ul. 

Słonecznej do lasu. Ten odcinek w tym roku prawdopodobnie nam się nie uda zrealizować, 

ponieważ własnymi siłami nakładki nie zrobimy musimy się posiłkować firmą zewnętrzną  

a tutaj jakby na razie środków finansowych brakuje. Natomiast nakładki będą robione na 

odcinku między mostami w Starym Kraszewie do skrzyżowania na Klembów. Ten odcinek 

będzie już zmodyfikowany, czyli położone dwie warstwy nakładki asfaltowej. I również 

odcinek od stacji Dobczyn do zakrętu na Pasek. Za torami też jest słaba ta nawierzchnia, ale 

tutaj nie możemy zrobić dopóki gmina nie przejmie tej drogi i nie przynajmniej gdzieś na 

200-300 m nie będzie jakby zrobiony projekt, bo na to będzie trzeba robić projekt, 

odwodnienie od tej drogi powiatowej musi iść, ponieważ tam jest kanalizacja odwadniająca 

zrobiona, ale nie ma odpływu. Ten odpływ z tego, co ja pamiętam to było projektowane  

w kierunku Rządzy, czyli cały teraz odcinek drogi, która teraz powstanie droga gminna trzeba 

będzie wykopać rów tak żeby to odwodnienie było z terenu bardzo ważnego, ale i samych 

mieszkańców, bo się tam teraz wszyscy topią, bo tam nie ma rowów odwadniających. 

Uważam, że ten odcinek od Lipki od ul. Przejazdowej do Dobczyna, że się udało załatwić 
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niedługo będziesz chyba przejmował. Tak ? (...) Ten odcinek kolejowy w pasie drogi, że 

udało się w poprzednim okresie załatwić poprzez decyzję Ministra Administracji i Cyfryzacji 

o wyłączenie ze strefy specjalnej tego odcinka także dzisiaj już nie ma żadnego problemu. I to 

jest zawsze potwierdzam chyba najdłuższa moja walka tutaj o to żeby Krzywicę przybliżyć do 

stacji PKP, bo w momencie, kiedy by było 200 km na godzinę Krzywica dokoła by objazd 

miała ok. 5 km do stacji PKP. Tym bardziej, że sami to wiecie są to tereny rozwojowe. (...) To 

mamy na tyle na pewno te cząstkowe naprawy też będziemy robić, bo to jest potrzebne.  

W następnych latach może uda się pozostałe drogi też nakładki zrobić tak żeby już ten 

Klembów wyglądał przyzwoicie i pięknie. Jeśli macie do mnie Państwo pytania, to bardzo 

proszę.”  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Witam panie Starosto nie mieliśmy okazji ze sobą 

rozmawiać przy takim stole. Ale muszę z przykrością powiedzieć, że w dalszym ciągu jest 

pan jakby stabilny w wysyłaniu na banicję inwestycji na Wolę Rasztowską. Czekałem, kiedy 

pan powie, chociaż jedno słowo o Woli Rasztowskiej. W kampanii, kiedy startował pan na 

Wójta wtedy zresztą obecny tutaj radny, który startował również do Powiatu żeście Państwo 

dużo naobiecywali, że będzie zrobiony chodnik do cmentarza, że będzie w końcu ta Radiowa 

zrobiona nieszczęsna. Wprawdzie Radiowa jest drogą gminną, ale droga do cmentarza jest 

droga powiatową. Jak widzę w inwestycjach nie znalazło się nic dla Woli Rasztowskiej. Tak 

jak ktoś powiedział, że gmina Klembów pan słusznie zauważył nareszcie będzie szedł rozwój 

w dobrym kierunku gminy Klembów, ale Wola Rasztowska też jest częścią gminy i nie 

kończy się gmina na torach. Bo i Krusze dostało coś, coś w Kruszu będziecie Państwo robić, 

natomiast w Woli nie usłyszałem od pana ani jednego słowa. Ja powiem więcej próbowałem 

uzyskać informację jakby zmobilizować i pana Wójta, i pracownika Powiatu, po to żeby na 

przejściu, żeby zrobić przejście na ulicy skrzyżowanie Warszawskiej z ul. Kościelną. Tam 

ludzie chodzą do kościoła, tam jest, dzieciaki chodzą do sklepu i w ogóle jest ruch. Nie muszę 

nikomu mówić, że jeżdżą samochody z CPN-u. Nie uzyskałem żadnej pomocy, pan Wójt 

wielokrotnie nagabywany ode mnie za ten temat powiedział, że nie jest to droga gminna, jest 

to droga powiatowa i nie może nic w tym temacie zrobić. Więc ja bym chciał żeby pan no 

 w ramach rekompensaty nie zsyłał pan Woli na banicję inwestycyjną, żeby jednak zrobić ten 

chodnik, wziąć w planach jak nie w tym roku to w przyszłym ten chodnik do cmentarza. 

Ponieważ tam ludzie chodzą i jest problem. Ja już o Radiowej nie wspomnę, bo to jest 

Radiowa, to już jest po prostu symbol. Zawsze na każdej sesji będę mówił o ul. Radiowej, 

żeby Państwa zawstydzić, że 500 m drogi nie może znaleźć rozwiązania. Proszę o odpowiedź 

jak te inwestycje w Woli czy w ogóle kiedykolwiek są planowane inwestycje w Woli.”  

Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „Jeśli chodzi o moje 

zobowiązanie z kampanii wyborczej, to ja wykonałem w Woli Rasztowskiej i proszę nie 

mówić, że nie. Bo nawet wtedy nie mogłem obiecać, że ja zrobię, wyremontuję czy naprawię 

odcinek chodnika do kościoła, ponieważ nie było to moje zadanie. Ale powiedziałem, że jak 

będę radnym postaram się to uczynić. I ten odcinek obiecałem w pierwszej kolejności proszę 

pana moja decyzja, która jak zostałem Starostą to właśnie była decyzja remontu odcinka od 

Warszawskiej do kościoła jeszcze jeden budynek, który tam był żeśmy go wyburzyli ten 

chodnik. Jak i również nakładka i to odwodnienie, które rynsztok przy tym został zrobiony. 
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Także proszę nie mówić, że nic nie robiliśmy, dla mnie zawsze Wola Rasztowska była bliska 

sercu tylko najgorzej jak niektórzy przeszkadzają a nie pomagają w inwestycjach.”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie doskonale pan wie, że pan zrobił jeszcze  

i inne inwestycje. Zawiesił pan lampy i po wyborach pan je zabrał na ulicy, doskonale pan 

wie na Kościelnej, gdzie były lampy zawieszone i po wyborach jak pan przegrał zabrał pan te 

lampy. Niech pan nie mówi o tym, że Wola jest panu droga, bo nic dla Woli pan nie zrobił, 

jeśli chodzi o inwestycje. Proszę rozejrzeć się ile inwestycji natomiast było zrobionych  

a Wola dostawała tylko cząstki. To jest jeden temat. Obiecał pan też i ja byłem na zebraniach 

jak pan obiecał, że Wola Rasztowska nawet Radiowa to ma już i kanalizację prawie zrobioną 

już jest projekt.  Projekt był na Wolę Rasztowską na wodociąg, przepraszam, na drogę i już 

był prawie na kanalizację. Ani na drogę nie ma projektu, ani na kanalizację nie ma projektu, 

także proszę nie mówić, że te inwestycje były zrobione, że pan obiecał, że wszystko, co 

obiecał to pan spełnił.”   

Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „Panie Rasiński, proszę mi 

nie wkładać w usta tego, czego ja nie powiedziałem. Nie było, że było wykonanie tylko, jeśli 

dojdzie będziemy również robić i projektowanie kanalizacji, i wodociągu. I to mówiłem,  

i tego się nie wypieram. Natomiast niczego więcej nie obiecałem. Jeśli mówicie, że Wola 

Rasztowska była dyskryminowana czy przez radnych, czy przeze mnie przez te 22 lata, to ja 

proszę naprawdę zastanówcie się, bo nie do końca macie rację.  Ponieważ wiele było zrobione 

sama szkoła, która została odrestaurowana nawet ulica czy droga nawet wojewódzka to żeby 

nie nasze zabiegi, to też by ani chodnika nie było i innych rzeczy.  Oświetlenie uliczne,  

o którym pan mówi to ja podjąłem decyzję nie po wyborach tylko podjąłem decyzję o tych 

dwóch lampach, o których mówicie to jeszcze przed wyborami, ponieważ wykonawca, który 

robił pomylił się, to była droga wewnętrzna, prywatna i gmina nie może na prywatnych 

drogach robić oświetlenia ulicznego. To jest droga wewnętrzna, proszę pana”  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Starosto mam kilka pytań w nawiązaniu do pana 

wypowiedzi. Po pierwsze chciałem podziękować za remonty w zeszłym roku na jesieni na 

tym odcinku Kraszew w kierunku Klembowa i Woli Rasztowskiej, te miejscowe remonty. 

Pan Naczelnik Nocoń tutaj się przynajmniej częściowo sprawdził tym remontem. Teraz pan 

powiedział, że będzie nakładka od mostu w Kraszewie do skrzyżowania na Klembów, bardzo 

dobrze, fajnie, więc tutaj dziękuję za te prace wykonane. Bo pan Naczelnik tak jak 

powiedziałem Nocoń obiecał je wykonać w zeszłym roku, też byłem między innymi u pana 

radnego Andrzeja Olszewskiego, pana Naczelnika prosiłem pisemnie i pana też, także 

dziękuję. A jeżeli chodzi o chodnik w Starym Kraszewie jak pan pamięta na pewno projekt 

został wykonany w 2012 r., czyli to już parę lat temu ze środków sołeckich tej miejscowości 

do tej pory nie było wykonane. W zeszłym roku postanowiono, że jeszcze się wstrzymamy 

no, bo wodociąg, w porządku. Ale teraz tak wodociąg będzie robiony tzn. już jest robiony  

w Kraszewie Starym, zapewne ten odcinek po prawej stronie głównie od ronda w kierunku 

Radzymina będzie rozkopany odkrywkowo i tam będą te wszystkie wjazdy naruszone dość 

mocno. Czy nie dałoby się panie Starosto w jakiś sposób cudowny znaleźć środki i ten 

chodnik przy okazji środki z naszej gminy połowę ewentualnie jeszcze w tym roku zacząć 

żeby już ten temat mieć załatwiony. Wchodzi nam projekt chodnika w Nowym Kraszewie 

pozostała część, wchodzi nam projekt chodnika na Sitki w ostatnim roku no, ale ten 

Kraszewski czeka, czwarty rok już czeka. Także dobrze by było to przy okazji niejako w jakiś 
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sposób połączyć by się udało. To bym prosił pana Starostę, aby rozpatrzeć te kwestie 

budżetowe i tu oczywiście pana Wójta też i że może by się udało temat Kraszewa, który trwa 

już prawie, że pięć lat załatwić możliwie jeszcze w tym roku tuż po tych pracach 

wodociągowych. To na pewno rozkopią tą część i będzie tam problem z poruszeniem się,  

z wjazdami a tam jest spory ruch po prawej stronie. Już notabene z tym ruchem na terenie 

Kraszewa, który jest z każdym rokiem coraz większy to też zwłaszcza w kierunku 

Radzymina, oczywiście. To jest ta prośba przy okazji jeszcze tego chodnika to mi się 

nasunęło, bo dzisiaj przyjmujemy uchwałę odnośnie przystanków na drogach gminnych. 

Gdyby pan Starosta zechciał wziąć pod uwagę w najbliższym czasie utworzenia przystanku  

w kierunku Radzymina na wysokości posesji 92 mniej więcej tam. Dlatego, że z tamtej części 

Kraszewa muszą oficjalnie ludzie dochodzić jakby cofać się 800 m, a dobrze by było tam 

przystanek tam pod koniec pan kojarzy rozważyć tam jego usytuowanie w najbliższym 

możliwym czasie przy okazji tam tego chodnika już. To jest jedna rzecz, czyli pan wspomniał 

o tym chodniku za rok, dwa, ja bym prosił żeby to jednak przyspieszyć. Kolejna rzecz 

odcinek od mostu w Starym Kraszewie do skrzyżowania w Klembowie, o którym 

wspominałem już. Kiedy to będzie robione ? Czy ja rozumiem w tym roku w najbliższym 

czasie ? Tak jak pan wspomniał tutaj jeszcze oczywiście stan dróg w naszym powiecie,  

w naszej gminie powiatowych nie jest wszędzie najwłaściwszy, ale tu się chyba zgodzą ze 

mną radni i z Krusza, i z Sitek odcinek ok. 0, 5 km Sitki w kierunku Krusza ok. 0, 5 km, stary 

odcinek jeszcze nieremontowany. Ostatnio byłem świadkiem zdarzenia to tam mogło dojść 

dosłownie do zderzenia czołowego. Ludzie uciekają z pobocza, bo tam są doły i kierunkują 

się w kierunku centrum jezdni i tj. ok. 0, 5 km czy tam by się nie dało takich prac wykonać 

takich miejscowych jak tutaj, co były na Klembów nie mówię już o całej nakładce, to już 

takie optymalne rozwiązanie. Ale chociaż takie cząstkowe załatanie tych największych dołów 

na tym odcinku Sitki w kierunku Krusza to jest ok. 0, 5 km. To się widzi stan tych dróg jak to 

wygląda. I jeszcze pan Starosta wspomniał o trasie S8, z której będzie zrobiony zjazd 

zapewne w miejscowości Helenów. Kiedy to będzie przypuszczalnie otwierany i wiadomo też 

trzeba się liczyć z tym, że jak ten ruch tam tak jak pan wspomniał będzie znacznie większy to 

żeby już na ten czas, który rzeczywiście nastanie już mieć rozwiązaną przynajmniej. A nie 

wtedy myśleć o chodniku w kierunku Helenowa no, bo ten ruch zapewne będzie spory jak 

pan wspomniał sam od strony Helenowa w kierunku tutaj na Klembów, na Ostrówek zjazd  

z trasy S8. Proszę pana Starostę ewentualnie o ten chodnik w szczególności chodnik  

w Starym Kraszewie i jakąś informację czy byłoby to możliwe.”  

Radna Pani Jadwiga Szewczyk: „Bardzo dziękuję, że pan Starosta ma coś do pisania, bo 

widziałam, że poprzednio pan nie notował. To ja tylko powtórzę, że zależy nam na przejściu 

dla pieszych ul. Kościelna i ul. Warszawska tj. bardzo istotny problem. To po pierwsze, jeżeli 

chodzi o pana właściwości do działania, jako Starosty. Drugi problem, który tu chciałam 

zgłosić tj. właśnie dokończenie tego chodnika ta część owszem ona z kościoła spełnia swoje 

zadanie, tylko wtedy, kiedy no nie ma potem przejścia, bo potem część osób chodzi w stronę 

cmentarza i ta grupa maszeruje. Tym bardziej, że jest teraz ten czas, kiedy mogą sobie przejść 

spokojnie, jeżeli chodzi o pogodę, natomiast niespokojnie, jeżeli chodzi o ruch na drodze. 

Także niech pan to śmiało wpisze, jako inwestycję bardzo pilną i niecierpiącą zwłoki, bo ja, 

dlatego panu jeszcze raz o tym mówię, że chciałabym żeby pan podał mi wysokość środków 

inwestycyjnych przewidzianych w budżecie starostwa na 2016 r. z przeznaczeniem na Gminę 
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Klembów, bo na pewno już taki podział robił. Chcę zobaczyć ile na te 9 600 osób, bo tyle 

mieszka w naszej gminie mniej więcej myślę, że niedużo się mylę. Jaka jest wysokość 

przeznaczonych na całą gminę ja potem oczywiście to sobie rozbiję na miejscowości i chcę 

zobaczyć ile wyjdzie na tą Wolę Rasztowską, która pan twierdzi, że tak bardzo dotował jak 

tylko został Starostą. To tyle, jeżeli chodzi o ten dział pana działania, jako Starosty. Jeszcze 

tylko cofnę się do pana działalności, jako Wójta, jeżeli chodzi o Wolę Rasztowską. Panie 

Starosto, pan będąc Wójtem nie wykonał projektu ul. Radiowej, przez wiele lat zwodził mnie 

pan jako radną, prosiłam pana o te informacje na kolejnych sesjach. Mówił pan, że ten projekt 

jest, myśmy potem poszukiwali go dalej, bo nas męczyli mieszkańcy i to nie w taki sposób 

delikatny jak ja pana, tylko w troszkę inny na zebraniach to odczuwaliśmy. Także tego pan 

nie wykonał i pan po prostu podał nieprawdziwą informację, bo go nie było, on się zrobił po 

czasie. Zapłacony został, oczywiście, nie wiemy nawet, za co. Natomiast, jeżeli chodzi o te 

inwestycje, które pan sobie przypisuje proszę sobie ich nie przypisywać, bo zarówno chodnik 

w Woli Rasztowskiej w całej rozciągłości, czyli część pierwsza i druga powstał z inicjatywy 

radnych i mieszkańców, były petycje do Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, pan je 

znał, bo kierowaliśmy też do wiadomości tutaj, to samo jest z zatokami panie Starosto  

a poprzedni Wójcie. One miały niestety nieprawidłowy projekt i tam do dnia dzisiejszego 

funkcjonuje tak jak pan to zostawił. Tutaj mogą już pracownicy naszej gminy potwierdzić, że 

tam nie ma nawet trawy posianej tylko tak jak zostały gruzy my to panu wysprzątaliśmy, 

mówię panu na tamten czas, bo nie musi przejmować Wójt aktualny pana niedoróbek, one 

takie pozostały, trzeba było przypilnować. Także teraz oczekuję informacji, co do środków 

przewidzianych na, do realizacji w Gminie Klembów na rok 2016 i chciałabym żeby pan 

zapisał sobie, że bardzo istotna sprawa, czyli chodnik do cmentarza oraz przejście dla 

pieszych, to co jest w gestii Powiatu.”  

Radny pan Piotr Zakrzewski: ”Dzień dobry, panie Starosto. Chodzi mi o nakładkę od torów 

do wspomniał pan, że ona ma się zakończyć przy krzyżu przy ul. Prymasa Tysiąclecia. Czy 

zakres tych prac nie może być wydłużony przynajmniej do ul. Szkolnej, ponieważ stan drogi 

na tym odcinku tj. ok. 300 m jest katastrofalny. To znaczy mieszkańcy, z którymi się tam 

spotykam jadąc z dziećmi do szkoły, wożąc je na rowerach mówią, że się po prostu nie da 

jechać tą ulicą. To jest raz i przy krzyżu trzeba chyba by było pomyśleć o, bo tam są takie 

zakręty, pomyśleć o przejściu dla pieszych, może pokusić się o te światła migające te, które 

dalej mamy przy przejściu dla pieszych przy szkole już samej. I nie rozumiem właśnie tutaj 

jeszcze jednej rzeczy. Odcinek od stacji PKP w stronę Grabia Starego tj. odcinek 200 m,  

w 2013 r. Naczelnik Zarządu Dróg Powiatowych tam ja mu pisałem jeszcze pan wtedy 

pomagał żeby ten rów przekopać. Ten rów jest tam przekopany i sięga wzdłuż torów i tam 

chyba nie trzeba nic odwadniać 200 m tej nakładki można się pokusić żeby tam to zrobić  

i a jeszcze 300 m zostaje w stronę Grabia Starego i co z tym. Ja wiem, że jest to teren pani 

Burmistrz, ale już jak zrobić ten odcinek to żeby to panie Starosto to już jakoś wyglądało. Czy 

to jest do zrealizowania ? I chciałem się jeszcze zapytać, jaki jest koszt jednego kilometra 

właśnie nakładki, bo może to nie są jakieś pieniądze duże a Powiat jest instytucją bogatą  

z tego, co wiem.”  

Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „Taka bogata jak i Gmina 

Klembów. Proszę Państwa nie da się wszystkiego na raz zrobić. Ja rozumiem, że tu potrzeby 

są duże, natomiast my mamy ok. 500 km dróg. My i tak jesteśmy szczęśliwi, że tylko mamy 
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28 km dróg powiatowych, bo są gminy, które maja 60 km tak jak Strachówka, Dąbrówka czy 

Jadów czy nawet i Poświętne. Dlatego też, spokojnie wszystko da się zrobić, natomiast może 

ja zacznę, może nie wszystko sobie zanotowałem także panie Andrzeju proszę mi 

przypomnieć jak, zapomniałem pytania. Dojazd do Helenowa, czyli chodzi o ten nowy wjazd 

na S8, jaka przeszkoda, protestuje jest sprawa w Sądzie i musimy czekać. To czekanie może 

się przedłużyć o 20 lat, tak jak kiedyś chcieliśmy budować szkołę w Woli Rasztowskiej.  

I wtedy powiedziałem jak za 20 lat powstanie szkoła nowa w Woli Rasztowskiej, to będzie 

cud. Tak również będzie taki cud, jeśli to Stowarzyszenie nie zrozumie i nie wycofa protestu 

to prawdopodobnie ten obcinek nowego łącznika tj. na skrzyżowaniu teraz jak dojeżdżamy do 

trasy na Radzymin w Helenowie tutaj by powstało rondo i za stodołami Nowego Jankowa 

wzdłuż, piękna arteria ponad 2 km, która spowodowałaby, że by był szybki dojazd na S8. Jak 

będzie sytuacja, ja byłem na spotkaniu Dyrekcji Dróg i Autostrad jak i wykonawców gdzie  

w tej chwili musieli podjąć taką decyzję, że ten dojazd na ten węzeł będzie, ale przez 

miejscowość Nowy Janków. Ja patrzę z przerażeniem na to, ponieważ po pierwsze tam jest 

wąska ta droga powiatowa o nawierzchni to już nie mówię, bo na terenie naszej gminy nie ma 

takiej drogi powiatowej w takim stanie jak tam jest w Nowym Jankowie. Będzie połączony, 

jakby droga serwisowa przy trasie i z tej trasy będzie wjazd na rondo i na S8. Kiedy będzie 

trudno jest mi powiedzieć, zabiegamy tutaj, piszemy, monitujemy do Sądu żeby przyspieszyli 

tą sprawę, bo to jest bardzo istotne. Bo w tej chwili Marszałek zatrzymał 33 000 000, 00 zł na 

budowę odcinka tego drogi i w momencie, kiedy do końca roku tego nie będzie decyzji na 

budowę tego a ja przypuszczam, że jest to mało prawdopodobne żeby była ta decyzja to 

spowoduje, że te środki finansowe pójdą na inny cel jakby w inne miejsce Województwa 

Mazowieckiego. A później będziemy szukać nowych środków finansowych. Natomiast, jeśli 

chodzi o Krusze ja nie uciekam, bo to jest faktycznie ten odcinek jest bardzo słaby i te 

cząstkowe jak tylko znajdziemy jakieś środki finansowe to te cząstkowe naprawy będziemy 

również robić na tym odcinku. Tam staramy się teraz ograniczyć, ponieważ wiemy, że z tej 

kopalni żwiru też jest na obwodnicę wożony żwir, dlatego też będziemy tutaj chcieli 

ograniczyć tonaż w kierunku Klembowa. Stary Kraszew chodnik od razu mówię, że w tym 

roku nie ma takiej możliwości nawet jakby środki finansowe były będę to, będę ja od razu 

pierwszy, który będę się sprzeciwiał. Pamiętacie w kampanii wyborczej jak wykorzystywano, 

że zrobiona kanalizacja, jakie drogi niedokończone, zniszczone to nie tak się powinno robić. 

Ja tłumaczyłem jednym, że nie da się w warunkach naszych, kiedy są wysokie wody 

gruntowe tak ustabilizować grunt, który został wykopany żeby nie było śladu. Dzisiaj jedźcie 

do Wołomina, jedźcie do Kobyłki, jedźcie do Zielonki, tam gdzie były robione naprawy jakby 

kanalizacji czy nawet i wodociąg to samo się dzieje. Macie przykład wodociąg na odcinku, te 

wszystkie zapadnięcia po lewej stronie jak się jedzie tam gdzie był wodociąg kładziony. 

Niestety nie da się tak zagęścić tej ziemi żeby ona była odpowiednia, żeby można ten chodnik 

położyć. Nie chciałbym tego robić, że w tym roku zagęszczenie jakieś tam będzie, ale za dwa 

lata na chodniku będą fale Dunaju. Dlatego też cierpliwie przeczekać do przyszłego roku 

przez zimę te warunki spowodują, że ta ziemia w miarę się zagęści i będzie można budować 

chodnik. Przejście dla pieszych Warszawska-Kościuszki no muszę powiedzieć, że jest to 

zadanie Marszałka Województwa Mazowieckiego (...) Kościelna a ja Kościuszki zapisałem. 

Nie szkodzi, ale to należy do węzła i skrzyżowania kategorii wyższej, jaką jest droga 

wojewódzka.   
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Radna pani Jadwiga Szewczyk: „A kto robił poprzednio to przejście ? Wtrącę tylko panu to 

pytanie, że ono było.”  

Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „Proszę panią, nie wiem, kto 

kiedyś namalował et cetera. Ja mówię, jaki jest stan prawny. Nie rozwiąże to tego problemu, 

tam trzeba po prostu zrobić projekt skrzyżowania poszerzyć, ponieważ te wszystkie 

samochody, które jeżdżą powodują, że nie mieści się ten samochód na skrzyżowaniu musi 

wjechać na chodnik. Dlatego też nie wiem czy jeszcze mi się uda wprowadzić, bo tych 

inwestycji, proszę Państwa, jak przyszedłem do Starostwa nie było żadnych projektów, w tej 

chwili są realizowane 50 inwestycyjnych. W związku z tym radni już się burzą, ale może mi 

się uda zrobić projekt skrzyżowania tak żeby można było zmodernizować tą część. Jeśli 

chodzi o chodnik do cmentarza, ja go nigdy nie obiecałem, nie przypominam sobie, mówiłem 

o chodniku, co już zostało zrealizowane. Ale jeśli będzie tylko taka możliwość, proszę 

Państwa, proszę się nie uśmiechać, dlatego, że ile tych osób na ten cmentarz chodzi. Dobrze, 

ja zrobię taki tydzień czasu będą kontrolować pieszych, zobaczymy ile faktycznie do tego 

cmentarza chodzi. Mamy, naprawdę w całym powiecie takich chodników gdzie po prostu na 

wsiach nie ma tak jak nie ma na Sitkach w drodze powiatowej nie ma gdzie dzieci chodzą do 

szkoły proszę pana nie będę wymieniał w innych miejscowościach. Bo w każdym powiecie, 

w każdej gminie w powiecie wołomińskim tych kilometrów, jeśli chodzi o chodniki jest 

bardzo dużo. Jaka kwota przypada na Gminę Klembów, proszę panią, naprawdę nie ma  

w Starostwie coś takiego, że jest podzielony budżet na gminy, tylko na potrzeby. I mogę pani 

powiedzieć, że taki sam Radzymin, to ma kilkanaście milionów złotych zainwestowanych 

przez Starostwo Powiatu Wołomińskiego. I to nie ma odzwierciedlenia, i pani nie podam, to 

co jest niezbędne będzie robione i proszę jakby tutaj nie informować mieszkańców, że budżet 

jest dzielony na jednego mieszkańca czy to w powiecie, czy to w gminie. Tylko budżet jest na 

zadania, które są niezbędne a takie dzielenie na poszczególne wsie to ja pierwsze słyszę, że 

coś takiego było robione. Zawsze jak się robi inwestycje to, jak był robiony gazociąg to jest 

zgazyfikowana cała gmina, pokażcie mi taką gminę, która może jeszcze Dąbrówka chyba ma 

gaz i teraz wodociąg tutaj też Wójt obecny wszystko robi żeby ten wodociąg zwodociągować, 

czyli cała gmina jednakowo będzie traktowana i nie ma tutaj żadnych my, wy, gorsi. Takie 

jest położenie jakby Wola Rasztowska była w centrum Gminy Klembów na pewno by 

szybciej było dojście. Taka to jest rzeczywistość, proszę Państwa, pewne rzeczy, jeśli jest taka 

sytuacja to tylko i wyłącznie dobrze, że jak Rada Gminy podejmuje inwestycje to robi  

w całości dla każdego mieszkańca, kto chce się podłączyć. Uważam, że tutaj wysoka Rada 

idzie w bardzo dobrym kierunku, za co już dzisiaj mogę podziękować i się cieszę, że takie 

zadania prowadzi na terenie gminy. Wysprzątaliśmy place po budowie. Chodzi o drogę ? To 

ja pierwsze słyszę…”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Panie Starosto, mówię o zatokach autobusowych 

niedokończonych.”  

Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „Dziękuję bardzo, że 

szanowna radna posprzątała, z tego co wiem to pewno z sołtysem jest tak dobrze sprzątałeś, 

też. No właśnie, to dzisiaj dziękuję wam za to, że dbacie o porządek na terenie swojej 

miejscowości, chwała wam za to. Nakładka do ul. Szkolnej w Dobczynie, temat innych dróg 

et cetera, to nie będę się wypowiadał, bo nie chciałbym tutaj się czuć, jako ten, który, którego 

przesłuchanie jest z lat ubiegłych to jest niepotrzebne. My wszyscy wiemy, co ja zrobiłem, 
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czego nie zrobiłem, nie byłem ideałem chodzącym i to, i dzisiaj to twierdzę, że nie wszystko 

się udało tak jak każdy by sobie życzył każdy z nas, ale takie jest życie. Chociaż muszę 

powiedzieć, że na tle gmin wiejskich nie wypadamy źle tylko bardzo dobrze także z tego też 

się cieszę. Nakładka dot. do ul. Szkolnej w Dobczynie, nie wiem jak nam starczy środków 

finansowych to wydłużymy, bo tutaj nie będzie jakiś takich problemów z tym, że 

przymierzamy się, że może warto by było się pokusić nad tym drugim chodnikiem żeby 

połączyć Pasek dla bezpieczeństwa dzieci. Ale czy to nastąpi w tym roku czy w przyszłym 

tego nie mogę powiedzieć. I wtedy musimy zobaczyć spadki jak tam przebiegają, bo jakby 

chodnik po drugiej stronie, to ta kanalizacja odwadniająca ona jest po drugiej stronie. Także 

tutaj na ten temat tyle mogę powiedzieć. A od PKP do Grabia tak i tutaj jest, że jak ja robiłem 

to sami powiecie, że dzisiaj żeby nie było tej kanalizacji pod chodnikiem odwadniającej 

jezdnię i grunty to dzisiaj Dobczyn nieraz jak każdy jeden deszcz to by się topił. To samo jest 

na tym odcinku naszym gminy jest odwodnienie natomiast dalej nie ma i tam żeby zrobić 

nakładkę to trzeba niestety najpierw zrobić odwodnienie. Bo tam woda stoi non stop, kiedy 

się jedzie jak są większe deszcze, to jest tragedia. Dlatego też może zobaczymy, może uda się 

nawiązać do tego już odwodnienia, które my żeśmy zaprojektowali żeby ta poszła, bo tutaj 

jeszcze osadnik będzie trzeba budować, ale to już będzie w drodze gminnej. Jeśli jakieś 

pytanie minąłem to bardzo proszę.”  

Radna pani Emilia Kamińska: „Panie Starosto, korzystając z okazji, że mogę  

w bezpośredni sposób zadać pytanie. Chciałam i podziękować serdecznie bezpośrednio 

również za potwierdzenie tej realizacji planu chodnika w Nowym Kraszewie, bo niewątpliwie 

naszym mieszkańcom ten chodnik jest bardzo potrzebny, i tak jak wcześniej też już 

wspominałam niewątpliwie zwiększy bezpieczeństwo naszych mieszkańców przede 

wszystkim też dla dzieci, które codziennie uczęszczają drogą, asfaltem zdewastowanym do 

szkoły. Ale też korzystając z okazji chciałam też poprzeć poprzednią wypowiedź pana 

Zakrzewskiego. Wspominał pan Starosta o modernizacji drogi Mazowieckiej od PKP do 

Paska ewentualnie i przedłużenie. Ja chciałam powiedzieć tylko, że rzeczywiście ta droga jest 

bardzo często uczęszczana tj. jakby główna droga, która prowadzi i do PKP, i tutaj z drugiej 

strony do dużego miasta do Radzymina, i jest to droga dojazdowa do szkół. Jest tam już 

zrobiony wodociąg, gaz, więc a pobocza są bardzo zdewastowane i też tutaj bym 

wnioskowała, jeśli tutaj pan Starosta i pan Olszewski też mogliby się pochylić nad tym  

i podjąć w perspektywie czasu jakieś działania zmierzające żeby tą modernizację wydłużyć 

nie skończyć tylko na Pasku czy do Szkolnej z tamtej strony od Nowego Kraszewa też 

dojeżdżają dzieci coraz częściej rowerami po tej drodze. Więc żeby, po prostu, żeby mieć to 

na uwadze i na dłuższym odcinku móc ją zmodernizować. Po zimie powstały koleiny, zapada 

się po bokach jezdnia, powstają nowe dziury i to szczerze mówiąc jest to dla nas uciążliwe  

i też zagraża bezpieczeństwu, bo tam, jeżeli ktoś miał okazję przejeżdżać to samochody po 

tych trasach dość często rozpędzają się, więc to też zagraża bezpieczeństwu. Także 

prosiłabym, jeśli korzystam z okazji, dziękuję.”  

Radny pan Andrzej Górecki: „Panie Starosto, ja też tutaj chciałbym dołączyć się do 

wniosku o przedłużenie tej nakładki do szkoły. To jest jedno a drugi, to chciałbym się spytać, 

kiedy w końcu powiat zakończy prace geodezyjne w miejscowości Pasek. Bo to już trwa  

i tematu szczerze mówiąc nie widać końca.”  
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Radny pan Zdzisław Rasiński: „Dwa tematy panie Wójcie, przepraszam Starosto, siła 

przyzwyczajenia. Panie Starosto, dwa tematy. Pierwszy temat, jeśli dalej chodzi o tą 

Kościelną, to Kościelna nie jest do końca skończona, nie ma obsypki tej nawierzchni i każde 

jak samochody się omijają, to następuje załamywanie się tych krawędzi. Ponieważ na 

znacznym odcinku nie ma tej obsypki między kościołem a ulicą troszeczkę dalej w połowie 

drogi. To jest pierwsza sprawa, druga sprawa tj. właściwie trzy tematy. Druga sprawa tj. 

właśnie to skrzyżowanie, ja bym bardzo prosił żebyście Państwo nie bagatelizowali tej 

sprawy z tego przejścia, ponieważ w końcu, kto ma, z kim rozmawiać. Jeśli Państwo jesteście 

włodarzami powiatu, to przecież wam łatwiej jest wam rozmawiać niż nam, bo my będziemy 

też rozmawiać czy też monitować do Wojewody, do Województwa, do Zarządu. Ale Państwo 

też musicie tą inicjatywę też podjąć. Nie może być tak, że wy umywacie ręce, bo nie jest 

naszą, od słomki jest nasza, od słomki jest nie nasze. I trzeci temat pan wspomniał, że dlatego 

to się tak zapada, że mamy na terenie gminy takie grunty. Oczywiście, że tak jest, jeśli 

zasypujemy ją urobkiem. Ponieważ zgodnie z zasadami sztuki wszelkiego rodzaju wodociągi, 

kanalizacje zasypuje się piaskiem i to się zagęszcza a nie gruntem z urobku w związku z tym 

jak się zasypuje urobkiem, co się wybierze z wykopu to później mamy osiadanie.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „A ja jeszcze żeby nie powstało mylne wrażenie, co do 

szkoły w Woli Rasztowskiej, bo z pana tutaj słów wynikało, że mogła być a nie było. I ja się 

zgadzam mogła być a nie była. Były dwie możliwości z tym, że jedna nie do zrealizowania  

i pan wiedział na tamten czas, panie Starosto. A mianowicie, że w 1997 r. nie mógł pan 

budować na tych działkach, które pan wskazał, bo były za wąskie. I to, co przez tyle lat pan 

mówił padło na jednym z zebrań wiejskich i do tego już nie wracajmy. Niech zostanie taka 

prawda, jaką mieszkańcy oświadczyli, którzy wtedy z panem jeździli po instytucjach. Jeżeli 

chodzi o drugą jakby inicjatywę budowy szkoły w Woli Rasztowskiej pan, Rada Gminy 

ówczesna w kilku kadencjach pomagała panu jak najbardziej były podejmowane stosowne 

uchwały. Pan nawet przystąpił do realizacji projektu i trzeba powiedzieć jedno, że dzisiaj 

możemy mieć nie tyle żal do obecnego Wójta, bo on już w zasadzie zastał sytuację taką, jaka 

przez pana była wykonana. A mianowicie realizował pan projekt od 2007-2010 r. projekt na 

budowę szkoły hali sportowej natomiast środki przydzielano w 2008 i to pana właśnie jest tu 

pod pana adresem zarzut, że 5 400 000,00 zł, które mogła dostać ta gmina i w tej Woli 

Rasztowskiej szkołę postawić nie dostaliśmy, bo my nie mogliśmy już dopilnowywać tego, co 

powinien pan na tamte lata pilnować. To, jeżeli chodzi o wrażenie, dlaczego nie ma szkoły  

w Woli Rasztowskiej. Nie z winy radnych i nie z winny mieszkańców, bo oni tego pilnowali 

tylko z winy oczywiście ówczesnego Wójta, który dokumentacji nie potrafił na czas 

wypracować, złożyć wniosku i uzyskać dotacje i byłyby pieniądze, i szkoła.”  

Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „Proszę Państwa, ta 

nakładka, jeśli chodzi o Nowy Kraszew i Stary Kraszew nie mówię, że nie, ale w tym roku na 

pewno nie, bo to jest niemożliwe. Natomiast, jeśli chodzi o chodnik, to robicie plan 

zagospodarowania przestrzennego to wolne przestrzenie dobrze by było zaprojektować za 

rowem nie będzie takiej możliwości żeby tam budować chodnik i robić odwodnienie jezdni, 

bo to są naprawdę za duże koszty, tym bardziej, że nie ma tam zabudowy. W związku z tym 

to tutaj jest mi ciężko mówić na ten temat się wypowiadać. Jeśli chodzi o modernizację, no 

wreszcie doszło do tego, że ci mają trzy miesiące żeby te wszystkie poprawki, które nie 

możemy podpisać, jako Starostwo, że to jest dobrze wykonane. Ma się zająć sama firma, 
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ponieważ do tej pory robili jacyś tam wykonawcy z Rzeszowa a teraz sami się przyrzekli, że 

w ciągu trzech miesięcy postarają się zakończyć, bo to jest naprawdę skandal, tyle czasu to 

trwa. Jeśli chodzi o brak podsypki żwirowej, nie ma i ja nie wiem, kiedy będzie, ponieważ ten 

pas drogi, który tam jest w tym miejscu jest nieuregulowany, ponieważ tak i te topole, ale nie 

ma jak się złamie to będziemy modernizować, naprawiać. (…) Dobrze sprawdzę, zapisałem 

sobie, to nie jest tam jakiś wielki. Natomiast jeszcze chciałem wrócić do chodników, to proszę 

nie mówić, że mieszkańcy pilnowali z panią radną czy z radnymi z Woli Rasztowskiej, bo 

wtedy była radną pani Słońska i ona pilnowała, i ten chodnik nie został wybudowany wtedy 

przez Wojewodę, to była droga krajowa tylko gmina z budżetu gminy ten chodnik został 

wybudowany. Tak to się odbywało wtedy. Jeśli chodzi natomiast o wąskie działki, one były 

wąskie działki tylko z tych wąskich działek składało się ponad dwa hektary na budowę szkoły 

między Rozszczepem a Wolą Rasztowską. Po pierwsze, po drugie, jeśli chodzi  

o dokumentację budowy szkoły w Woli Rasztowskiej, to w momencie, kiedy te środki 

finansowe były, można było pozyskiwać, to myśmy podjęli olbrzymią inwestycję, jaka była 

kanalizacja Klembowa i Ostrówka. Ta dokumentacja nawet jakby była zrobiona, to by nie 

przeszło, ponieważ za mało jest uczniów w szkole podstawowej. I proszę nie mówić, że zaraz 

tu z nieba by się sypały, bo Dąbrówka zdobyła, ale ja mówię, że Dąbrówka zdobyła jedyna, 

która zdobyła na rozbudowę szkoły, bo i hali sportowej, bo to był kompleks gimnazjum  

i szkoły podstawowej chyba tam, i przedszkole, i inne rzeczy et cetera. I udało im się, 

ponieważ była bardzo duża inwestycja ilość i oni faktycznie tam mieli spartańskie warunki do 

nauczania. Natomiast tutaj, niestety, to zawsze będzie zaważać, bo jest za mało dzieci. Ale 

może do tego już nie wracajmy, bo szkoda tutaj i radnych żeby tutaj sobie wypominać jakieś 

tam rzeczy. Pewne rzeczy się udały, niektóre nie wyszły, ale tak jak mówię ja zawsze Woli 

Rasztowskiej powtarzałem, róbcie dzieci to wtedy łatwiej będzie o szkołę.”  

Radny pan Stanisław Jachacy: „Jak Państwo wiecie jestem radnym w miejscowości Krusze. 

W tej chwili jest intensywna budowa obwodnicy Marek z trasy, tego skrzyżowania z Marek 

aż tam pod Zielonkę, Kobyłkę wpada tu na trasę Radzymińską. Towar intensywnie jest też 

dostarczany z miejscowości wyrobiska Sitki-Krusze pogranicze Krusze i drogą gminna to jest 

droga powiatowa, przepraszam, przez Krusze do szosy Jadowskiej. Chciałem się tu zwrócić  

z taką sprawą, kiedyś zakończona zostanie budowa tej obwodnicy i chciałbym żeby Powiat 

może i Marszałek dołoży coś do remontu tej drogi. Ona i tak na osiemnaście lat jak jest 

zrobiona się jakoś trzyma, ale sukcesywnie kruszeje i ten odcinek skrzyżowania we wsi od 

początku był źle zrobiony to jest inna sprawa, ale żeby mieć to na uwadze, żeby to po 

budowie obwodnicy od stacji kolejowej Krusze w do szosy Jadowskiej ten odcinek 

wyremontować. Skończyły się czasy, że drogi były jednokierunkowe jak chłop jechał na pole 

z pługiem w jedną stronę a na wieczór wracał w drugą stronę. Teraz ta intensywność życiowa 

jest większa. Do przekazania Państwu myślę, że życzeniem Państwa, jako radnych też byłoby 

to samo, bo też korzystacie z tego.”  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Starosto, w nawiązaniu do pana odpowiedzi na moje 

prośby i pytania, jeżeli chodzi o chodnik w Starym Kraszewie w kierunku Radzymina. Tak 

jak pan powiedział, że na ten rok takiej możliwości nie ma, trudno mi jest się z tym pogodzić 

wiadomo, dlaczego. Ale rozumiem, że na przyszły rok pan Starosta postara się z panem 

Wójtem uwzględnić tą inwestycję do wykonania. Tak zrozumiałem z wypowiedzi już, już 

żeby po prostu w budżecie była. Kolejna sprawa, ja wspomniałem o przystanku tam żeby 
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podjąć pracę w kierunku utworzenia przystanku komunikacji publicznej w okolicy posesji 90 

Radzymińska 92, tam od tamtej strony Kraszewa w stronę Radzymina, bo jest taka potrzeba,  

z tamtej części ludzie chodzą aż pod sklep przy rondzie. Panie Starosto, są takie miejsca, że są 

przystanki oczywiście częściej czy rzadziej, ale akurat trudno żeby z Kraszewa Starego  

z tamtej części ludzie szli w jedną stronę 800 m i ewentualnie później wracali. No, przecież to 

jest po drodze, w jednym miejscu jest rzadziej, w drugim częściej. I ostatnia sprawa przy 

okazji panie Starosto chciałem prosić żeby te prace związane z w dziale nieruchomości 

związane z tak mówię finalnie z utworzeniem w przyszłości spółki zarządzającą wspólnotą 

gruntową w Starym Kraszewie tam mniej więcej mamy kontakt z panią Naczelnik i to już 

jakoś ruszyło przynajmniej, ale żeby to jeszcze możliwie te prace zostały przyspieszone żeby 

w tym roku się udało finalnie już tą spółkę zawiązać. To tak tylko przy okazji, ale głównie 

jest to kwestia chodnika Radzymina przynajmniej na przyszły rok, żeby to naprawdę się 

znalazło, bo jak już powiedziałem projekt czeka już piąty rok. Dziękuję bardzo.”  

Radny Powiatowy pan Andrzej Olszewski: „Ja tak się przysłuchiwałem, bardzo się cieszę, 

że mogłem uczestniczyć w posiedzeniu Rady Gminy Klembów i omawiać tak ważne tematy 

jak inwestycje powiatowe na terenie Gminy Klembów. Przy okazji padło trochę 

historycznych informacji ja może też troszkę powiem. Ci z Państwa, którzy są radnymi nie 

pierwszą kadencję na pewno wiedzą, że tak naprawdę podczas kadencji przygotowuje się 

nowe inwestycje a realizuje się inwestycje, które były przygotowane przez poprzednią 

kadencję. Ja mam już troszeczkę doświadczenia i przypomnę tylko. Jak zostałem radnym  

w 2006 bodajże jedna przygotowana inwestycja w postaci projektu a mianowicie chodnik  

w Dobczynie i ta inwestycja została zrealizowana podczas tej pierwszej kadencji przy 

ogromnej pomocy ówczesnego pana Wójta dzisiaj Starosty opracowany został projekt 

budowy drogi przez Klembów. I w kadencji 2010-2015, nie, przepraszam, w 2008 mniejsza  

z tym, w każdym razie w drugiej kadencji została ta inwestycja zrealizowana. Przygotowany 

został projekt dalszej części tej samej inwestycji, czyli projekt Ostrówek od skrzyżowania  

z Leśną do cmentarza w Lipce. I ta inwestycja jest realizowana w tej kadencji. Dlaczego  

o tym mówię odnosząc się tutaj do Państwa z Woli Rasztowskiej, oczywiście, ja 

powiedziałem i ja uważam, że ten chodnik jest potrzebny, natomiast nie oczekujcie Państwo, 

że ten chodnik będzie już. To, co się udało zrobić to tutaj dzięki panu Staroście nakładka  

i poprawa przełożenie chodnika do kościoła było wykonane w najkrótszym z możliwych 

terminów. Natomiast chodnik, ja cały czas myślę o tym chodniku niemniej jednak  

w poprzedniej kadencji przygotowaliśmy tutaj, właściwie Rada sołecka przygotowała projekt 

chodnika w Kraszewie, był przygotowany projekt chodnika w Kraszewie Nowym. Mówię 

Kraszew Stary, Kraszew Nowy i w moim odczuciu te inwestycje są do realizacji w tej 

kadencji i one muszą być zrealizowane, bo one były już przygotowane. Mamy jeszcze szereg 

innych pomysłów i mam trochę wrażenie tutaj z wypowiedzi Państwa, ja wiem, że jest taka 

okazja, żeby Staroście przekazać swoje sugestie, ale jest takie trochę przekonywanie 

przekonanych, bo my z panem Starostą, pomimo że tutaj jesteśmy przedstawieni, jako goście, 

my jesteśmy z tego terenu i codziennie tymi drogami jeździmy, i dokładnie każdą dziurę 

znamy. Ale co chciałem zauważyć, nie wiem czy Państwo zwróciliście uwagę, że nikt nie 

powiedział i z tego się bardzo cieszę. Nikt nie powiedział, że te nakładki, które proponujemy 

do zrobienia, że one są niepotrzebne. Zobaczcie Państwo wszyscy mówią może jeszcze 

więcej, może jeszcze więcej nikt nie powiedział, że nie trzeba tych nakładek robić, bo my 
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tutaj z panem Starostą rozmawialiśmy też o nakładkach i my tak naprawdę widzimy dużo 

większe potrzeby, ale możliwości na ten rok są takie, jakie są. I mam wrażenie, że zostały 

wybrane te odcinki, co są w najgorszym stanie. My nie mówimy, że pozostałe są w dobrym 

stanie, ale proszę wierzyć nie jesteśmy w stanie 28-29 km zrobić w ciągu jednego roku. Jeżeli 

byśmy w takim tempie modernizowali te drogi to mam wrażenie, że na koniec kadencji 

będzie całkiem nieźle. Jeżeli chodzi o chodniki nowe, to również pamiętam o tym chodniku 

do Sitek, który jest teraz projektowany i tutaj być może się uda jeszcze w tej kadencji zrobić, 

ale i ten chodnik, który pan radny zgłaszał od Krusza do drogi wojewódzkiej. To też jest  

w kręgu naszych zainteresowań, tutaj pan Starosta nie mówił, pan Starosta mówił, co już jest 

zaplanowane do zrobienia. Jeżeli chodzi o nakłady, słuchajcie Państwo, ja jestem naprawdę 

no może nieładnie zadowolony jestem z tego, co się dzieje, jeżeli chodzi o inwestycje, bo  

w tym roku kończymy tak naprawdę ogromna inwestycję, którą widać i z której większość  

z Państwa korzysta tj. inwestycja, która zaczyna się od granicy Klembowa od strony 

Kraszewa jadąc a kończyć się będzie przy cmentarzu Ostrówku. Ta inwestycja była 

realizowana przez kilka lat, w tej kadencji już drugi etap już końcowy właściwie,  

w poprzedniej kadencji było właściwie coś robione i to nie za małe pieniądze. Pani radna 

pytała o nakłady, jeżeli chodzi o drogę tą, o której mówię tj. 1 753 000,00 zł. Jeżeli chodzi  

o porównanie z innymi gminami, to właściwie tj. jedna z trzech największych inwestycji 

drogowych na terenie powiatu. Pan Starosta wspomniał o Radzyminie, ale tam są chyba 

kubaturówki, tam jest sala gimnastyczna, tam jest budowa nowej szkoły specjalnej, także tam 

te pieniądze oczywiście muszą być inne, ale tj. zupełnie inny zakres prac. Tak dla porównania 

podam te trzy największe inwestycje żebyście Państwo mieli rozeznanie gdzie się buduje 

drogi, tj. przebudowa drogi powiatowej w miejscowości Jadów w stronę Myszadła  

1 925 000,00 zł tj. jedyna, która jest wyżej wyceniona i projekt przebudowy wraz  

z przebudową drogi powiatowej na odcinku Majdan Poświętne tj. 1 710 000,00 zł, czyli niżej 

niż nasza inwestycja. To są trzy największe inwestycje, także naprawdę apelowałbym troszkę 

o spokój i wyrozumiałość, i zaufanie troszeczkę do nas.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Może pan jeszcze powtórzyć, przepraszam to ja tutaj, 

może pan powtórzyć.”  

Radny Powiatowy pan Andrzej Olszewski: „Ja mogę przekazać, to jest ogólnodostępne, tj. 

budżet Powiatu Wołomińskiego tj. dokument, który czytam i tj. ogólnodostępne na stronie 

Powiatu, także można to sobie ściągnąć i to wszystko jest, ale oczywiście mogę przekazać.” 

Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „To już są nieaktualne ceny, 

ponieważ po przetargu są inne ceny, to są z kosztorysu. I proszę naprawdę nie robić tutaj, bo 

nie jest tak, że jak na gminę jest przeznaczone w budżecie 1 500 000,00 zł - 2 000 000,00 zł to 

te 2 000 000,00 zł musi być wydatkowane na daną gminę. Po przetargu my podamy na stronie 

internetowej, możecie wejść jak będą umowy podpisane, to wszystkie umowy wpisujemy  

i wtedy realizacja już jest jasna i czytelna.”  

Radny Powiatowy pan Andrzej Olszewski: „Ja tylko mówię o pieniądzach 

przewidywanych, także proszę już uzupełniam, to były przewidywane pieniądze oczywiście 

może się sytuacja odwrócić. Natomiast nie będzie to jakaś różnica znacząca, że raptem 

stracimy 1 000 000,00 zł tzn. stracimy nasza inwestycja będzie tańsza, bo nie wierzę, że tak 

będzie wyceniona. Także tutaj, jeżeli bym chciał podsumować, bo nie chciałbym przedłużać, 

bo dosyć już długo, to naprawdę wiele się dzieje i ja osobiście nie widzę zagrożenia żebyśmy 
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z tych zobowiązań, bo Państwo tutaj wracacie do naszych zobowiązań sprzed dwóch lat 

prawie, żebyśmy się nie wywiązali. Te zasadnicze właściwie już zostały zrealizowane tutaj, 

pan Wójt chyba, nie przepraszam Starosta przepraszam, nie powiedział jeszcze o projekcie 

mostu w Ostrówku. Bo też są pieniądze przeznaczone, chociaż ten most wydawało się, że nie 

będzie wymagał projektowania przebudowy w tej chwili jest taka sugestia, że jednak trzeba 

go będzie w jakimś tam okresie czasu przebudować, że jest w tym roku projektowany. Jeżeli 

Państwo macie uwagi, uważacie np., bo ja myślę, że Państwo uważacie, że w jakimś miejscu 

jest niepotrzebna nakładka, że można ją w innym miejscu położyć to myślę, że możemy się 

nad tym zastanowić. Natomiast proszę nam wierzyć, to co można było tj. na razie 

rozdysponowane. Ja tutaj ufam właściwie dzięki temu, że pan Starosta jest w tym miejscu to 

myślę, że i pan Wójt ma lepszy kontakt i mamy, jako radni też jakby pole do popisu. Także 

wszystko idzie w dobrym kierunku, naprawdę proszę być dobrej myśli i realnie oceniać 

możliwości. Dziękuję bardzo, jeśli są pytania to odpowiem.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Ja bardzo dziękuję, właśnie panie Andrzeju potrzebne były 

te wyjaśnienia. Pan tutaj Starosta powiedział, że to jest na stronie owszem może i jest, ale to 

było potrzebne w dniu dzisiejszym nie na stronie, że ja pojadę i doczytam. To jest jedno, 

drugie moje spostrzeżenie to jest takie, że jakby widzę, że brakuje troszkę współpracy miedzy 

gminą, bo gdyby Starostwo widziało, że gmina realizuje w danej miejscowości bardzo dużą 

inwestycję i nie łączyło tych inwestycji. Jeżeli jest sytuacja taka, że mamy inwestycję 

połączoną ze Starostwem, czyli już gmina tutaj dotuje w jakiejś części, to wtedy jest ta 

możliwość żeby dla zabezpieczenia innych mieszkańców i ich potrzeb przełożyć. I ja mówię 

tutaj o inwestycjach, my nie negujemy żadnej inwestycji to Państwo widzicie tu nie ma tak, że 

mówimy, że jest coś niepotrzebne, bo każdej miejscowości jest coś potrzebne. Tylko trzeba tę 

proporcjonalność znaleźć, czyli rozwijamy w taki sposób, że nie ma zastrzeżeń ze strony 

mieszkańców innych miejscowości. I nie ma wtedy takich sytuacji jak tutaj Państwo słyszą, 

że coś jest od wielu lat niezrealizowane no, bo tak jest, tego nie da się ukryć i potem idzie taki 

projekt gdzie aktualnie do archiwum on sobie leży w archiwum a pieniądze na ten projekt. 

My o tym wiemy natomiast wiemy też, że mieszkańcy czekają i gdyby ja na przyszłość 

mówię, bo mogą Państwo współpracować, mówię tutaj jedna gmina ze Starostwem tam nie 

ma wtedy absolutnie jakiś zgrzytów, bo mówi się gmina realizuje te inwestycje, które tylko 

należą do gminy, ale dla innej miejscowości, bo jeżeli wszystkie inwestycje i gminne,  

i powiatowo-gminne realizujemy w jednej miejscowości, to są właśnie te zarzuty a one są 

słuszne, bo niestety nie da się powiedzieć, że podatki to przerzucimy na jedną miejscowość, 

drugą czy trzecią, ale resztę powiemy a wy to jesteście daleko i nie moja jest to wina. Panie 

Starosto tak się nie tłumaczy mieszkańcom, nie można mówić mieszkańcom, że to, że są 

daleko. To są mieszkańcy tej gminy i tego Starostwa nie innego.”  

Radny Powiatowy pan Andrzej Olszewski: „Ja może tutaj się odniosę, może panu Wójtowi 

i panu Staroście może tak nie wypada powiedzieć powiem, że w moim odczuciu współpraca 

wypada bardzo dobrze. Świadczy o tym precedensowa uchwała Rady Powiatu  

o dofinansowaniu budowy drogi gminnej w wysokości 150 000,00 zł. To się nie zdarzało, tak 

naprawdę na podstawie tego precedensu jest teraz drugie finansowanie natomiast pierwszy raz 

zdarzyło się tak, że Powiat dofinansowuje nie swoją drogę. Także tutaj sugestia, że jest zła 

współpraca nie są w pełni uzasadnione.”  
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Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „Ja muszę powiedzieć, że tak 

pani radna niech pani nie psuje relacji między Starostą a Wójtem Gminy Klembów, bo ona 

jest niepotrzebna. Ja bym życzył żeby wszyscy tak współpracowali po wyborach jak my 

obydwaj współpracujemy. To, co my robimy, to naprawdę ja bym życzył żeby we wszystkich 

gminach tak współpraca wyglądała jak między nami wygląda. Tak ja jak i tutaj obecny Wójt 

czujemy się za stan, jaki jest na terenie naszej gminy tutaj powiatu wołomińskiego. W dowód 

tego, że te relacje naprawdę się dobrze układają, to podjęliśmy na mój wniosek na sesji Rady 

Powiatu, ale w uzgodnieniu z Burmistrzami i Wójtami, że gminy wiejskie do dróg 

powiatowych nie dokładają 30 % tylko 15%, że chodnik 50 % i żaden chodnik w żadnej 

miejscowości nie będzie budowany jak nie będzie dotacji 50 % ze strony gmin. To jest taka 

decyzja i tutaj nie będzie żadnych zmian. Także ta współpraca jest, wspólnie tworzymy nie 

tylko zajmujemy się inwestycjami, bo uważamy, że same inwestycje to jeszcze mało. Ale na 

mój wniosek powołałem Forum Samorządowe Powiatu Wołomińskiego w skład, którego 

wchodzą przedsiębiorcy z terenu Powiatu Wołomińskiego, różne jakby zrzeszenia, 

stowarzyszenia przedsiębiorców tak jak Klub Biznesu, Cech, Izba Gospodarcza. I cieszy, 

wszyscy Burmistrzowie i Wójtowie sami zadeklarowali, że wstąpią do tego Forum 

Gospodarczego i tworzymy, zajmujemy się nie tylko inwestycjami, ale oczywiście również  

i czas najwyższy żeby zająć się również przedsiębiorcami, bo ja sobie nie wyobrażam żeby 

Burmistrzowie i Wójtowie nie współpracowali z przedsiębiorcami tak żeby można było jak 

najszybciej rozwijać daną gminę poprzez tworzenie planów pod przemysł. Bo tutaj niestety 

olbrzymi powiat, olbrzymie zapotrzebowanie, natomiast terenu pod przemysł nie ma. I ta 

współpraca układa się uważam bardzo dobrze i będzie my wiele tutaj na Forum właśnie  

z przedsiębiorcami, bo oni właśnie są najlepszymi przekaźnikami, czego oczekują od gmin 

czy od powiatu. Takie było pierwsze już Forum, będziemy co trzy, co i pół roku spotykać się, 

analizować, co by tu poprawić żeby nam się wszystkim żyło. A również zależy nam na tym 

żeby przedsiębiorcy nie uciekali do innych powiatów czy województw, tylko tutaj tworzyli 

miejsca pracy na terenie Powiatu Wołomińskiego. Także naprawdę to wskazuje na to, że 

wiele można zrobić, ale tylko i wyłącznie, kiedy jest zgoda.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Bardzo mi przykro, bo wydawało mi się, że ja się 

wyrażam w jasny sposób, ale pan nie zrozumiał mojej wypowiedzi. Absolutnie, ja nie miałam 

żadnego ukrytego celu, aby psuć relacje Wójta i Starosty. To, co mówiłam miało na celu 

wskazanie, że inwestycje powinny być dzielone proporcjonalnie. I w przypadku, jeżeli 

Starostwo dotuje i z gminą prowadzi jedną z inwestycji, kolejna inwestycja, ale już mówię  

o gminnej i powtarzam to raz jeszcze to nie ma na celu psucia relacji ani współpracy 

Starostwa z Gminą, to inna inwestycja już gminna nie jest kierowana wtedy do danej 

miejscowości, która dajmy na to ma inwestycje w granicach ponad 1 000 000,00 zł a do tych 

miejscowości, które czekają. I taki był sens mojej wypowiedzi, natomiast nie zdarzyło mi się 

żeby chcieć pana Wójta z panem Starostą tutaj skłócać czy coś. Jeżeli te relacje są tak dobre 

jak pan mówi, nie zepsuje ich nic nawet moja wypowiedź, która no jakby w skrzywieniu 

dotarła do pana.”  

Wójt pan Rafał Mathiak: „Słowo końcowe, króciutko sporo czasu tutaj poświęciliśmy 

inwestycją powiatowym, więc krótko. Panie Starosto, panie Andrzeju wielkie podziękowania 

za dotychczasową bardzo dobrą współpracę. Oczywiście wiem rozumiem, że każdy radny 

walczy o swoje, chce żeby jak najszybciej było to zrobione. Natomiast to, co dla mnie jest 
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najważniejsze mamy tutaj wspólnie określone cele do realizacji na tą kadencję, na następne 

lata pozostaje nam wspólnie pracować żeby te cele zrealizować. Natomiast jest też mnóstwo 

drobnych rzeczy, o których tutaj nie mówimy, które udaje się zrobić dzięki temu  

w cudzysłowie, że mamy swojego Starostę. Za to bardzo dziękuję i polecam się na 

przyszłość.”  

Mieszkaniec W.S.: „Szanowna Rado, szanowny panie Wójcie i Starosto. Tutaj jestem dzisiaj 

akurat na sesji jestem i z tego, co widzę to jedynym mieszkańcem, który przybył na sesję no  

i chciałbym, oprócz sołtysów, ale tak z mieszkańców nie ma nikogo więcej. No dobrze, ale do 

rzeczy konkretnie. Panie Starosto, wcześniej były tam różne problemy u mnie itd., ale to 

przeszło, przeminęło pan poszedł wyżej i jest nowy pan Wójt będziemy próbować dalej 

rozwiązać te sprawy. Ale panie Wójcie, panie Starosto, bo to jednocześnie i chciałbym żeby  

i pan Starosta odpowiedział na to pytanie, i pan Wójt nawet szanowna Rada też. W ostatnim 

okresie, jest u mnie ulica Kwiatowa, w ostatnim okresie bodajże dwa tygodnie temu okazuje 

się, że doszło do tamowania ruchu przez stawianie szlabanu na drodze gminnej dojazdowej 

10KDD. Był stawiany szlaban, była policja okazuje się, że pańscy patroni jak oni to nazywają 

moi sąsiedzi powoływali się, że mają od pana Starosty i od pana Wójta wszelkie podkładki, 

wszelkie decyzje, w których mogą zatamować ruch na tej drodze. Policja nie chciała 

interweniować, chciałbym się spytać panie Starosto, bo zwracałem się i do pana Wójta żeby 

odpowiedział czy wydawał jakąś decyzję w tej kwestii, no nie otrzymałem jeszcze 

odpowiedzi być może po jakimś roku albo pół no to dopiero uzyskam jakąś odpowiedź. Jeżeli 

nie to będę zmuszony wystąpić do Sądu. I chciałbym żeby tutaj pan Starosta mi odpowiedział 

na to pytanie. Czy faktycznie wiadomo mu coś, czy wydawał jakąś decyzję z Urzędu na 

postawienie tego szlabanu ? A drugi punkt tj. odnośnie postawienia no lamp na prywatnych 

posesjach też na ulicy Kwiatowej, nie będę mówił gdzie, u kogo doskonale zapewne pan tam 

to wie. No i jeszcze te lampy były stawiane jak pan był Wójtem no nie Starostą także no tutaj 

chciałbym, jeżeli byłoby możliwe żeby pan Starosta coś tam się wypowiedział zarówno i pan 

Wójt, i Rada no to może by coś to szybciej było, bo bym się coś dowiedział, bo na dzień 

dzisiejszy no to tylko muszę pisać i czekać na odpowiedzi pisemne. Dziękuję bardzo.”  

Starosta Powiatu Wołomińskiego pan Kazimierz Rakowski: „Jeśli chodzi o ul. Kwiatową, 

o tą słynną drogę 10KDD nic mi nie jest wiadomo. Niczego przynajmniej nie przypominam 

sobie, żebym ja coś podpisywał i żadnych decyzji na pewno nie wydawałem.”  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.  

  

Ad. 9.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Janusza 

Korczaka Szkole Podstawowej w Dobczynie.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dobczynie pani Iwona Sobka powiedziała, że będzie 

wdzięczna, jeżeli Szanowna Rada podejmie pozytywną uchwałę, czyli żeby szkoła nosiła imię 

Janusza Korczaka. Od września trwały prace nad możliwością wprowadzenia procedury 

patrona, było 5 kandydatów. Janusz Korczak zdobył największą ilość głosów zgodnie  

z procedurami szkoły, podjętymi uchwałami skierowała wniosek do Państwa. Przy każdym  

z Państwa jest książka, w której jest wkładka z krótką informacją o Januszu Korczaku  
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i najważniejsze jego myśli, jest to forma promocji naszego patrona, którą zaproponowali 

rodzice i nauczyciele szkoły.   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Ja tylko w kwestii, tam w trzeciej linijce tam jest 

Edukacji Narodowej powinno być wielką literą. To tylko w ramach poprawki.” 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie nadania imienia Janusza Korczaka Szkole Podstawowej w Dobczynie  

  

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

  

Radna pani Dorota Marcinkowska poprosiła o ponowne przeliczenie głosów.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o ponowne przeliczenie 

głosów do projektu uchwały w sprawie nadania imienia Janusza Korczaka Szkole 

Podstawowej w Dobczynie 

 

Za – 14 

Przeciw – 1 

Wstrzymało się – 0 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.204.2016 została podjęta.  

  

Radny pan Stanisław Jachacy: „Zagłosowałem przeciw ze względu na napastliwość na  

i społeczność, naród polski wyzywanie od różnych szmalcowników i o ostatnią wypowiedź 

19 kwietnia przez Prezydent Warszawy Hannę Gronkiewicz-Waltz. Jej chamskie, 

niewyparzone wypowiedzi w stosunku do narodu polskiego, wyzwanie od różnych 

szmalcowników i wiele innych poczynań żydowskich łącznie z filmami gdzie pokazywane 

jest jak Żydzi w getcie łomoczą dzieciaki, policja żydowska łomocze pałami Żydów, którzy 

przynieśli życie. Pod skafandrami, pod swetrami butami rozrywane sznurki żeby wybebeszyć 

z tych dzieciaków buraki, kartofle, marchew i inne rzeczy. Również takie rzeczy, proszę 

Państwa, jak żydokomuna powojenna UB, SB, NKWD i mordowanie Polaków. Ostatnio 

wypowiedziała się śp. pani córka gen. Fieldorfa, która publicznie powiedziała Nie można 

wyjaśnić śmierci mojego ojca generała, ponieważ mojego ojca zamordowali Żydzi. Proszę  

o tym pamiętać. Szli Niemcy Żydzi wychodzili przed bramy miast i dalej i mówi witali 

Niemców.”  

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Panie Przewodniczący.”  

Radny pan Stanisław Jachacy: „Szli Rosjanie, żydostwo razem z nimi szło.”  

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Panie Przewodniczący.”  

Radny pan Stanisław Jachacy: „I na polską ziemię wprowadzało tamte siły. Na piedestale  

stawiali wołodzia, wołodzia walili do dacha ustawiali Polaków.”  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda: „Panie radny, proszę…”  
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Radna pani Dorota Marcinkowska poprosiła pana Przewodniczącego o zareagowanie na 

wypowiedź radnego.  

Radny pan Stanisław Jachacy: „Ten nauczyciel, ten wojskowy, ten mecenas, tamten 

dyrektor, tamten jeszcze inny jak nie w łeb, to na Ural. A później szli w 43 r. z powrotem na 

Polskę dalej i widelcami, i bagnetami przewiskiwali i dalej, jako żydokomuna mordowali 

Polaków.”    

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda odebrał głos panu radnemu 

Stanisławowi Jachacemu.  

Radny pan Stanisław Jachacy: (…) nagranie wypowiedzi niezrozumiałe.   

Radna pani Dorota Marcinkowska poprosiła pana Przewodniczącego o zareagowanie na 

wypowiedź radnego.  

Radny pan Stanisław Jachacy: „Proszę mi nie przeszkadzać !”  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda odebrał głos panu radnemu 

Stanisławowi Jachacemu.  

Radny pan Stanisław Jachacy: (…) nagranie wypowiedzi niezrozumiałe.   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda ogłosił 5 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda wznowił obrady po przerwie.  

  

Ad. 10.  

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: informacja Wójta Gminy w sprawie utrzymania porządku i czystości 

na terenie gminy oraz ocena działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej.  

(Informacja - stanowi załącznik do protokołu)   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.   

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja mam pytanie, właściwie nie wiem do pana Wójta, do 

pana Kierownika. Przybywa nam majątku jak słyszę bardzo fajnie wszystko dobrze się dzieje 

ja chciałbym się zapytać czy prowadzone są w gminie książki obiektów i czy są przeglądy 

okresowe wykonywane na bieżąco. Pytam w kontekście, panie Wójcie, nigdy do tej pory nie 

było, jak ja byłem poprzednio żeśmy byli na spotkaniu na oczyszczalni, to ze zdziwieniem 

stwierdziłem, że przegląd, pomiar instalacji elektrycznej był robiony z odbiorem. Mam 

nadzieję, że już w tej chwili jest zrobiony jak potrzeba. To jest jedna kwestia, bo powiem tak 

nie wiem jak pan Wójt poprzednio powiedział, że zawarliśmy nową umowę ubezpieczenia. 

Pytanie czy nowa umowa ubezpieczenia, to też w kontekście tego, bo pan mówi, że ma dużo 

awarii. Czy nowa umowa ubezpieczenia obejmuje też awarie, jako z odpowiedzialnością 

cywilną przepraszam czy z odpowiedzialnością obejmuje awarie ? To byłoby, bo mówię by to 

spowodowało, że koszty moglibyśmy jakby zminimalizować, ale warunkiem jest warunkiem 

uzyskania byłoby wtedy uzyskania odszkodowania prowadzenie kontroli okresowych  

i przestrzegania przepisów o eksploatacji maszyn.”  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że książki wszystkich obiektów są 

prowadzone i przeglądy też są podpisane, również książki placów zabaw są prowadzone  

i także mają przeprowadzone przeglądy.  
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Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Kierowniku, bo ja nie dosłyszałem. Jakie były za zeszły 

rok koszty obsługi niewłaściwego wykorzystania sieci kanalizacyjnej, jeżeli chodzi o te 

remonty i te inne prace ?”  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że 73 148,73 zł tak wyniosło udrażnianie 

kanalizacji przez WUKO, naprawa pompy 6 495,95 zł.   

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ale to używanie tego WUKO, czyszczenie tych stacji to się 

wiąże ogólnie z jakimiś tam okresowymi przeglądami. Czy to są kwestie, że ktoś  

w niewłaściwy sposób tam coś, mówiąc kolokwialnie, wrzucił.”   

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że tak to jest skutek zablokowania 

przepompowni i blokady kanalizacji np. torby foliowe itp. oraz udrażniane przez WUKO, 

oczyszczanie przepompowni i naprawa pomp.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli niejako te koszty zawdzięczamy w cudzysłowie naszym 

mieszkańcom tak, użytkownikom kanalizacji dokładnie.”  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że taka jest prawda, ale trudno jest 

udowodnić, kto co wrzucił do kanalizacji, ponieważ do przepompowni jest pewien odcinek 

oraz podłączona większa ilość mieszkańców.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ja zapytam, że co jakiś czas na pewno też wymagają 

pewnych konserwacji te stacje, przepompownie nawet po prostu z uwagi na jakiś tam czas 

użytkowania po prostu się odkładają pewne frakcje w tych miejscach. Także to zapewne nie 

jest związane z tym niewłaściwym użytkowaniem, ale ma znaczący wpływ rozumiem.” 

 Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że przy zapchaniu kanalizacji czyścimy 

cały fragment, ale jest to w miarę możliwości oszczędnie robione. To, co pan radny 

zaproponował tak powinniśmy robić, ale to by nam zwiększyło koszty ok. 140 000,00 zł.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ja pytam w kontekście pana propozycji zakupu tego WUKO. 

Bo tak jak pan wspomniał rocznik 2000, czyli to już jest pojazd prawdopodobnie dość mocno 

wyeksploatowany, jego koszt w granicach 100 000,00 zł. Więc, pytanie jakbyśmy taki pojazd 

zakupili tego typu, rzędu w kwotach i roczniku, to pewnie też by nas kosztowały naprawy  

i remonty tego pojazdu plus oczywiście obsługa. Także pytanie czy to jest dobre rozwiązanie 

planowanie zakupu takiego sprzętu, czy jednak posiłkowanie się zewnętrzną firmą 

usługodawcy, przepraszam usługobiorcy. Tak, jak mówię samochód, koszty utrzymania 

samochodu plus zapewne jacyś pracownicy, bo to wymaga pewnej obsługi. Czy, pytanie, czy 

to jest dobre iść w kierunku zakupu tego pojazdu na chwile obecną ? Czy to będą spore koszty 

większe wtedy tak naprawdę się utworzą jeszcze większe ?”  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że w tej chwili jest to propozycja  

i rozważana możliwość. Również pracownicy własnym WUKO poza usuwaniem awarii 

mogliby przeprowadzać konserwacje pozostałych studni.  Ponadto rozmawiał z Wójtem, że 

WUKO ma zbiornik na nieczystości, czyli mogliby wybierać nieczystości płynne ze szkół.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Pan Kierownik wspomniał o tym, że skierowano dwóch 

pracowników na kurs operatora koparki. Rozumiem, że przymierzamy się do jakiegoś zakupu 

sprzętu żeby potencjalne prace remontowe robić, które nas czekają w najbliższym czasie.” 

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że sieć wodociągowa jest prawie w całej 

gminie i jest bardzo duża a awarie mogą nastąpić jeszcze większe. „Na dzień dzisiejszy 

pracownik, który prawie będzie za darmo wyszkolony będzie miał uprawnienia. 

Przygotowujemy się do takiej sytuacji, że będziemy usuwać awarie, we własnym zakresie, 
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aby obniżyć koszty. Taką sytuację w tej chwili mieliśmy w Klembowie, koszt tej awarii 

wyszedł jednostkowo większy niż za cały poprzedni rok. W tej chwili skończyła się 

gwarancja w Klembowie, za chwilę skończy się również w pozostałych miejscowościach, 

jeśli awarie będą więcej kosztować warto rozważyć czy mając pracowników, którzy mają 

takie uprawnienia żeby awarie usuwać we własnym zakresie. Wszystkie awarie, które 

ponoszą za sobą koszty, ponieważ wynajmujemy zewnętrzne firmy do ich usuwania 

powodują, że musimy podnosić wartość wody i ścieków. Moje zadanie jest takie żeby te 

koszty nie wzrastały tylko malały.”   

Radny pan Andrzej Pisarek: „To znaczy koszty może tzn. te remonty mogą teraz czekać  

w związku z tą technologią budowy wodociągu, czyli i te PCV, jak tzw. te rury. Bo to, co 

obecnie się dzieje, to raczej jest nieawaryjne to, co obecnie się buduje, czyli tak, jeżeli 

zakupimy koparkę, to wiadomo zagęszczarka itd. kolejny sprzęt, kolejny sprzęt, kolejni 

ludzie, więc to też jakieś analizy stosowne będą prowadzone czy się nam kalkuluje takie 

rozwiązanie, rozumiem. Tak ?”  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że na pewno będą analizować, ponieważ 

„jak byśmy wszystko naraz zakupili, to poniesiemy ogromne koszty. Jestem ostrożny i jeżeli 

będziemy kupować to stopniowo żeby sprawdzać maszyny jak to działa czy mamy koszty. 

Nie będzie to tylko moja analiza, ale również i Wójta oraz i innych jednostek.”  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Już przy okazji, panie Kierowniku, chciałem podziękować za 

zeszły rok w zakresie tych prac przy związanych z drogami przede wszystkim tam gdzie 

wykonywali podlegli pana pracownicy. Tak jak mówiłem i chciałem zapytać, kiedy będzie 

kolejne równanie, bo tak już po tych deszczach. Dziękuję bardzo za pewne prace, które też 

były wykonane w Rasztowie i Starym Kraszewie w zeszłym roku i proszę o te równanie  

w najbliższym czasie, dziękuję bardzo.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Pytanie mam w odniesieniu do oczyszczalni ścieków  

w Klembowie. Czy była może analizowana rozbudowa tej oczyszczalni, oczywiście  

w przyszłości nie teraz. A jeżeli tak to, które to miejscowości miałyby być ujęte czy też 

podciągnięte do odbioru nieczystości do tej oczyszczalni. I jeszcze od razu zadam resztę tych 

swoich tutaj pytań myślę, że jeszcze jedno takie. Kolejne pytanie to dotyczy zieleni, ale nie 

tej, która jest zielenią gminną, bo ta akurat zastrzeżeń nie budzi, bo gmina raz na jakiś czas 

wykasza nam. Chodzi o te tereny, no niestety, my nie możemy zadziałać sami, jako 

mieszkańcy. Chodzi nam o te tereny, które przynależą do innych mieszkańców a są 

niewykaszane od wielu lat, żeby nam tutaj może właśnie pan Kierownik dał jakąś informację, 

w jaki sposób z tymi mieszkańcami sobie poradzić, bo wtedy już my wiemy, że pan sołtys 

przejść, ale on bez nawet nie może wejść na cudzy teren, jeżeli nie ma zapotrzebowania jakby 

z gminy, czyli instrukcji z gminy, że ma tak zadziałać. I jeszcze trzecia taka sprawa to, to 

akurat jest błaha, bo bardzo ładnie zostały wymienione latarnie na osiedlu w Woli 

Rasztowskiej. Tam mieszkańcy mówią, że nareszcie jest dosyć bezpiecznie i rzeczywiście 

widać. I tylko jedna latarnia nie spełnia tych takich oczekiwań, bo tam ona jest umieszczona 

naprzeciwko bloku Nr 5 za ogrodzeniem szkolnym, ale tam drzewo zarosło ją, tzn. liście  

z drzew zasłoniły. I zdaje się, że jest dwie gałęzie do usunięcia i wtedy ona będzie spełniała 

rolę latarni a tak tylko oświetla ten środek drzewa za blokiem Nr 5. Zależy mi na tych 

właśnie, tak tylko zgłosiłam dodatkowo, bo ja bym i tak panu Kierownikowi zgłosiła.”  
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Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że jeżeli dotyczy analizy oczyszczalni były 

rozmowy dot. dodatkowego zbiornika tj. 800 000,00 zł. Natomiast wybudowana na tamte 

czasy oczyszczalnia ma moc przerobową 600 m
3 

na dobę, obecnie przypływa ok. 350 m
3
,
 
co 

pozwala w tej chwili jeszcze na podłączenie miejscowość Sitki. Dalej już oczyszczalnia nie 

będzie mogła przyjmować. Według analizy innej firmy, kilometry tłoczenia siecią ścieków 

jest bezrentowna, są to duże koszty wtedy a za mało mieszkańców. Jeżeli chodzi  

o wyczyszczenie prywatnych nieruchomości z zieleni.  Zajmuje się w Urzędzie Gminy 

Referat Ochrony Środowiska, który może wezwać mieszkańca do wyczyszczenia. 

Ostatecznym krokiem jest wydanie decyzji przez Starostwo Powiatowe, które nakazuje  

w określonym terminie wykonanie i jeśli nie zostanie wykonana można wykonać  

w zastępstwie. Natomiast, jeśli chodzi o latarnię przy bloku Nr 5 jest zlecenie na podnośnik  

z koszem, który wtedy oczyści z gałęzi zielonych jak również z paru gałęzi suchych, które  

w tej chwili opadają.    

Radny pan Piotr Zakrzewski zapytał pana Kierownika o ostatnią awarię wodociągową  

w Klembowie. „Jakie koszty ponieśliśmy, ponieważ był to już awaria pogwarancyjna i jak to 

się ma do zakupu koparki ? Natomiast, jeśli chodzi o zakup WUKO, jeżeli będziemy odbierać 

nieczystości ze szkoły, to ma sens, ale również może służyć do oczyszczania kanalizacji 

deszczowej. Ale jeżeli mamy zakupić coś starego to trzeba rozważyć, ponieważ później 

remonty tych pomp są kosztowne w tych samochodach. I jeszcze jedna sprawa chodzi  

o oczyszczanie chodników w zimie, do kogo należy dokładnie o chodnik powiatowy przy ul. 

Mazowieckiej w Dobczynie. Kto ma ten chodnik odśnieżać ?”  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że jeżeli chodzi o awarię w Klembowie, 

były to uszkodzenia zasuwy oraz odejścia łukowe, były wykonane z pięciu kolan na uszczelce 

w związku z tym trzeba było wykonać wymiany rury, zrobienia właściwego połączenia  

w linii prostej. Koszt tej naprawy wyniósł ok. 11 000,00 zł. Koszty naprawy są uzależnione, 

na jakim odcinku nastąpiła awaria i czego dotyczyła. Jeżeli chodzi o odśnieżania mówi 

ustawa o utrzymaniu porządku i czystości. Chodniki, które przylegają do jezdni powinien 

czyścić właściciel drogi, natomiast chodnik przylegający do posesji, parkanu oczyszcza 

właściciel tego parkanu.  

Radny pan Piotr Zakrzewski powiedział, że nie pyta tylko o chodnik w swojej 

miejscowości, ale również i o chodniki w innych miejscowościach. „Chciałem uzyskać od 

pana taką informację, kto ten chodnik będzie odśnieżał ?”  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że zgodnie z ustawą o utrzymaniu porządku 

i czystości tzn. jeśli chodnik przylega do jezdni powinien czyścić właściciel drogi, np. 

województwo, powiat, gmina, natomiast, jeśli chodnik jest oddzielony pasem zieleni od 

jezdni a przylega do posesji, parkanu oczyszcza właściciel tego parkanu.  

Radny pan Wojciech Śliwa zapytał pana Kierownika o wcześniejszą wypowiedź, że jeżeli są 

opady deszczu to ścieków jest więcej. Czy podejmujemy jakieś kroki, aby ograniczyć tą ilość, 

ponieważ ścieków powinno być tyle ile się pobiera wody.  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że udowodnienie tego jest dosyć ciężkie, 

ponieważ jeżeli mieszkańcy przelewają w nocy za pomocą pompki wodę do studzienki. Jeżeli 

grunty są zaniżone tak jak w Ostrówku, to mieszkańcy się ratują i te zwiększone ilości 

ścieków są przeważnie w nocy. Jeżeli chodzi o ilości ścieków do sprzedanej wody to u nas  



Strona 28 z 49 
 

w gminie nie będzie się zgadzało, ponieważ do oczyszczalni są podłączone dwie 

miejscowości a ilość wody jest sprzedana do dziesięciu sołectw.   

Radny pan Wojciech Śliwa powiedział, że chodziło mu o to, iż w miejscowości, do której 

jest sprzedawana woda, w której znajduje się kanalizacja nie wszystkie nieruchomości są 

skanalizowane, jest tylko wodociąg powinno być tyle ścieków, jaki był pobór wody a nie 

większy. Czy istnieje możliwość sprawdzenia tego ?  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że jest jeden licznik z ogólną ilością poboru 

wody na wszystkie miejscowości i nie ma możliwości sprawdzenia ile na daną miejscowość 

sprzedano wody. „To, co pan radny mówi częściowo sprawdzamy zadymiarką kanalizacyjną 

czy nie jest podłączona deszczówka i takich deszczówek nie ma. I tak jak mówiłem wcześniej 

w nocy mieszkańcy pompkami przelewają do studzienek deszczówkę.”   

Radny pan Wojciech Śliwa powiedział, że z tego, co wie zwiększony nocą przypływ ilości 

ścieków powinien być odzwierciedlony w urządzeniach czy w danym momencie ktoś na to 

reaguje, czy tylko jest to monitorowane w czasie dnia.  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że od wielu lat ZGK pracuje na jedną 

zmianę, całodobowa oczyszczalnia pociąga za sobą koszty w zatrudnieniu dodatkowych 

pracowników. Natomiast złapanie osób, które nielegalnie wpuszczają do kanalizacji jest 

bardzo trudne, ponieważ wpuszczając do studni deszczówkę ta woda musi przepłynąć ileś 

metrów żeby dotarła do przepompowni, która daje sygnał pracownikowi o zwiększonym 

poborze i załącza się dodatkowa pompa, więc nawet, jeżeli pracownik tam pojedzie to już tej 

pompki nie ma.   

Radny pan Andrzej Górecki zapytał pana Kierownika czy rozważany jest zakup 

przenośnego miernika pomiaru ścieków, co by ułatwiło wykrycie, chociaż w przybliżeniu 

gdzie jest dany rejon gdzie mamy podejrzenia zwiększonego zrzutu ścieków.  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że przymierza się do zakupu takiego 

miernika nie tylko do zrzucanych ścieków, ale również do pomiaru gdzie do tej pory nie było 

licznika na wodę, ponieważ mieszkańcy mówili, że mniej zużywają wody.  

Radny pan Andrzej Górecki powiedział, że bardziej mu chodziło o te nocne zrzuty ścieków 

gdzie mamy podejrzenia, że mogą np. podłączać wozy asenizacyjne itp.  

Kierownik ZGK pan Leszek Boruc powiedział, że „bardziej chodzi o wyłapanie osób 

oszukujących na licznikach i zamontowanie takiego miernika na miesiąc, jeżeli chodzi  

o wozy tak jak mówiłem jest to trudne do przewidzenia gdzie, w którym miejscu będą 

spuszczać.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że według jego opinii jest znacząca poprawa, jeśli 

chodzi o funkcjonowanie ZGK, jeśli chodzi o sieć wodociągową jak i kanalizacyjną, ale 

również też jest zauważalna poprawa estetyki naszej gminy. „Są prowadzone na terenie 

gminy prace związane z wykaszaniem traw, malowaniem, odnawianiem placów zabaw, 

przybywa miejsc ukwieconych na terenie gminy. Natomiast to, w czym moim zdaniem jest 

problem to, to iż zakład jest bez żadnych narzędzi np. WUKO, koparka, co doprowadza do 

tego, że na każdym kroku musimy polegać na usługodawcach zewnętrznych. Patrząc jak 

funkcjonują zakłady nawet w mniejszych gminach, które są wyposażone w profesjonalny 

sprzęt. Natomiast w tej chwili mamy dobrych ludzi zaangażowanych, którzy nie mają 

narzędzi. W tej chwili musimy rozważyć czy ograniczyć ilość pracowników i posiłkować się 

firmami zewnętrznymi, czy posiłkować się tymi pracownikami, których mamy, ale zaopatrzyć 
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w odpowiedni sprzęt. Pan Leszek wspomniał o samochodzie WUKO, który moim zdaniem  

w tej chwili jest niezbędnym zakupem. Więc na pewno będziemy rozważać zakup takiego 

samochodu, jak również małej koparki, która jest niezbędna do wykonywania bieżących 

drobnych spraw, których, na co dzień nie widać. Jeśli chodzi o mój punkt widzenia  

w dalszym ciągu widzę rozwój Zakładu przy obecnym stanie zatrudnienia, ale wyposażając 

Zakład w odpowiednie narzędzia.”  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.  

  

Ad. 11.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: Informacja z oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2015.  

(Informacja - stanowi załącznik do protokołu)   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Chciałbym zadać kilka pytań pani kierownik. Na str. 3 tego 

zestawienia jest taka informacja u dołu liczba mieszkań komunalnych w zasobie gminy jest 

zeszły rok, czyli rok oceny tj. 2015 rozumiem, że jest tych mieszkań 5, rok po ocenie 2.  

Z czego to wynika takie zestawienie i jeżeli te 5, to gdzie one są, bo ja nie pamiętam 

dokładnie.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że pierwsze informacje demografii 

są ze strony GUS natomiast zestawienie o ilości mieszkań są pozyskane od pana Kierownika 

ZGK. Są to mieszkania na osiedlu w Woli Rasztowskiej, które nie zostały wykupione jeszcze 

przez mieszkańców.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli jak jest zapisane, że w zeszłym roku było ich 5  

a w przyszłym prognozuje się 2, czyli trzy zamierzamy (…) o zakup, czyli idziemy  

w kierunku likwidacji mieszkań socjalnych, komunalnych, przepraszam.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że mieszkań socjalnych w gminie 

nie ma.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Komunalnych, przepraszam, pomyliłem się. Dobrze, dalej na 

str. 5 osoby i rodziny, którym przyznano świadczenie pieniężne jest zapis w zeszłym roku 

tych rodzin było 209, w poprzednim, czyli 2014, 243. Czyli rozumiem, że ten krąg osób, 

którym te świadczenia są przyznawane się zmniejsza tak można przypuszczać. Rodzin też jest 

mniej tym objętych tymi świadczeniami i osób, czyli pani Kierownik rozumiem, że tych osób, 

które takich świadczeń wymagają jest mniej w zeszłym roku niż w 2014, czyli sytuacja się 

poprawia tak, jeżeli chodzi o potrzeby pomocy społecznej w tym zakresie, bo już na kolejny 

rok planuje się znów wzrost. Teraz pytanie, z czego to wynika, takie przejścia.”   

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że sytuacja jest zależna od danego 

roku i nie można powiedzieć, że społeczeństwo się wzbogaciło i nie potrzebuje pomocy. To 

zależy ile osób się do GOPS, zależy od programów osłonowych tzn. np. jest pomoc państwa 

w zakresie dożywiania, jest bank żywności, co tym samym, są osoby, które otrzymując tego 

typu pomoc, nie zgłaszają się po pomoc finansową.   

Radny pan Andrzej Pisarek: „Pani Kierownik mi chodzi, o co innego. Jeżeli tendencja jest 

z trzech lat spadająca to, czemu np. przyjmujemy zwiększenie, przynajmniej utrzymamy rok 

zeszły, czyli tamtą liczbę. Czemu już zakładamy, że będzie, skoro trzy lata z rzędu jest coraz 
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mniej teraz zakładamy, że w przyszłym roku będzie więcej. Tym bardziej w kontekście 

rodzina 500+.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że kiedy informacja była 

sporządzana jeszcze nie było programu rodzina 500+, natomiast są to prognozy. „Obecnie 

nasza gmina się rozrasta, ale również są to osoby, które potrzebują naszej pomocy. 

Przeważnie sprowadzają się rodziny z kilkorgiem dzieci, wynajmują mieszkania, które są 

biedne.”  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Pani Kierownik na str. 23 są wskaźnik profesjonalizacji kadry 

– gmina tam jest liczba zatrudnionych, liczba wszystkich zatrudnionych osób 2015-2014 było 

po 14 osób a na 2016-2017 potrzeby są 12, czyli zamierzamy kogoś zwalniać w związku  

z powyższym.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że do końca ubiegłego roku były 

zatrudnione dwie osoby, które zajmowały się usługami opiekuńczymi. Te etaty zostały 

zlikwidowane i w tej chwili osoby te mają podpisywane umowy zlecenie, które każda z tych 

osób ma płacone 12,00 zł na godzinę. Także zadanie jest dalej realizowane, ale w inny 

sposób.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dalej na str. 24 wskaźnik wolontariatu w gminie w 2015 r. 

jest tzn. zawsze tak było mieliśmy zero wolontariuszy, pracowników wszystkich jest 15  

a strona wcześniej jest 14. Tak w kontekście tych pracowników nie już też takie później te 

potrzeby są znów 15-14 czy to jest pracownicy dalej GOPS, czy to są wolontariusze.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że przy GOPS nie ma wolontariatu, 

wolontariusze są w niektórych szkołach.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „No, bo tutaj pani rozumie, że tu mi się nie zgadzają pewne 

ilości pracowników tam było 14 tu jest 15, potrzeby 15 tu potrzeby 12 może to jest jeszcze 

rozbicie na jakieś inne części pierwsze.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że „w tym momencie jesteśmy już 

przy wskaźnikach pomocy społecznej i na ten temat nie jestem w stanie udzielić dokładnych 

informacji, ponieważ te wskaźniki wylicza automatycznie program po wprowadzeniu 

wszystkich informacji. Te wskaźniki znajdują się w centralnej aplikacji statystycznej i na to 

my już nie mamy wpływu. Taka ocena jest przekazywana do służb Wojewody, która jest 

sprawdzana, weryfikowana i dopiero dostaję informację, że wskaźniki są właściwe i mogę 

Państwu taką informację przekazać.”   

Radny pan Andrzej Pisarek: „Pani Kierownik na str. 28 jest wskaźnik pomocy z powodu 

bezdomności - gmina i miasto na prawach powiatu ja rozumiem, że tu chodzi jednak o naszą 

gminę. I liczba rodzin, którym udzielono pomocy z powodu bezdomności mamy w 2014 r. 3 

takie rodziny były, w 2015 nie było żadnej, na ten rok planuje się 2 rodziny. Dobrze to 

czytam, to bezdomność naszej gminy.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że „jeżeli mówimy o bezdomności 

to są pojedyncze osoby. Ta sytuacja jest różna w każdym roku takie osoby są, nie możemy 

założyć, że ich nie będzie, ale wszystkie te dane pochodzą ze wskaźników.”   

Radny pan Andrzej Pisarek: „Tzn. tak 3 rodziny później ta poniższa rubryka liczba rodzin, 

którym przyznano świadczenia, czyli mieliśmy w 2015 r. nie mieliśmy żadnej rodziny, której 

pomocy udzielano a jednocześnie pisze się, że liczba rodzin, którym przyznano świadczenie 

225, czyli 225 rodzin jednak występuje u nas, którym takie świadczenie się przyznaje.” 
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Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że nie jest tak, to zestawienie 

obejmuje również powiat, ponieważ u nas nie ma takich osób bezdomnych.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ale tj. dla Gminy Klembów. Ale, o co mi chodzi pani 

Kierownik zestawienie jakieś tam centralne liczenie, ale tu chyba mówimy o czymś, co jest  

u nas konkretnie w gminie. Tutaj, co jest, co mamy do czynienia a to, że jakieś obliczenia są 

na cele GUS czy centralnie, to jest jakby troszeczkę inna rzecz.”   

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że „jest to specjalny program i my 

nie mamy prawa nic tu zmieniać, są to wskaźniki, które są specjalnie wyliczane dla gmin lub 

powiatów.”   

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli to nie jest w tej rubryce mowa o Gminie Klembów  ?” 

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że nie.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „To ja o to pytałem na samym początku. Czy tu mówimy  

o Klembowie, czy mówimy o czymś. Ale to też by nie było żadnej rodziny w powiecie to jest 

niemożliwe. Ale pani Kierownik mi chodzi o te informacje, które odnoszą się do naszej 

gminy, żebyśmy mieli faktyczną wiedzę jak to u nas wygląda, A nie żeby z opisów 

statystycznych czy jakiś innych jeszcze informacji.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że jest to taki dokument, który 

wskazuje wskaźniki statystyczne, które zweryfikował Wojewoda i to musimy przyjąć za 

dokument, który funkcjonuje.  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Pani Kierownik, ja chciałam tutaj zapytać  

o niepełnosprawność, jest taki tytuł na str. 6 i chciałam go powiązać od razu ze stroną 28. Ale 

zaczynając od str. 6 jest wpisana liczba rodzin w roku oceny 93 i liczba osób w rodzinach 

203. Rozumiem, że 93 to są te osoby niepełnosprawne. I mam tutaj takie pytanie czy jest 

możliwość, czy funkcjonuje już w naszej gminie system żeby osoba niepełnosprawna miała 

opiekę od osoby w rodzinie z tym zasiłkiem na opiekę takim, który wszedł chyba dwa czy 

trzy lata temu. Czy to funkcjonuje tutaj w gminie naszej już ? Jest to takie świadczenie, że 

osoba niepracująca w danej rodzinie zgłasza się do gminy i świadczy pomoc tej osobie 

niepełnosprawnej, otrzymuje za to nie wiem, jest w granicach 500,00 zł czy 600,00 zł 

miesięcznie. Czy to funkcjonuje ?”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że takie świadczenia są w systemie 

świadczeń rodzinnych i oczywiście odkąd weszła ustawa w 2004 r. tj. realizowane. Tyko to 

nie jest tak, że każdy członek rodziny może zrezygnować z pracy i zająć się opieką takiej 

osoby, tylko są pewne kryteria do spełnienia.  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Ale zależy mi na tym żeby pani udzieliła mi odpowiedzi, 

bo wtedy, jeżeli będzie takie świadczenie dla osoby w rodzinie gdzie jest osoba 

niepełnosprawna, to wtedy nam się zmniejsza wysokość tego ubóstwa, o którym tutaj 

mówimy, bo też mamy te informacje. Jednocześnie osoba niepełnosprawna jest zadbana przez 

kogoś z rodziny, czyli ta opieka też jest znacząco inna uważam, że być może lepsza.  

A dodatkowo ta osoba, która świadczy tą opiekę nad osobą niepełnosprawną ma też 

ubezpieczenie, bo to wszystkie czynniki trzeba powiązać i właśnie czy to by zafunkcjonowało 

i czy jest w naszej gminie już.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że oczywiście są świadczenia 

opiekuńcze, które są opisane w sprawozdaniu str. 9 tam gdzie są świadczenia rodzinne 62 

osoby w naszej gminie. Są to osoby, które zrezygnowały z pracy i świadczą opiekę 
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pielęgnacyjną przy osobie niepełnosprawnej. Jest to opieka sprawowana przy dzieciach, ale 

również i przy osobach dorosłych przez najbliższą rodzinę.    

Radna pani Katarzyna Wnuk zapytała czy pracownicy socjalni są na umowę zlecenie 

zatrudnieni i ile godzin pracują, czy jest to uzależnione od potrzeb danej osoby.  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że nie pracownicy socjalni, są to 

etatowi pracownicy GOPS, którzy chodzą do ludzi ubogich, niepełnosprawnych, do osób, 

które są w kręgu pomocy społecznej, to są 4 osoby w ośrodku. Natomiast na umowie zlecenia 

pracują opiekunki domowe, piorą, gotują, sprzątają, podają leki itd. Pracują maksymalnie 4 

godziny dziennie w zależności, jakie są potrzeby i zakres obowiązków opiekunki.   

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że słowo wyjaśnienia à propos wskaźników. „Tak jak 

pani Kierownik powiedziała, że te tabelki są wypełniane danymi, jakie są na pierwszych 

stronach danych o korzystających z pomocy i wsparcia. I jak patrzymy na tą tabelkę wskaźnik 

pomocy z powodu bezdomności liczba osób objęta indywidualną pomocą wychodzenia liczba 

zero. Liczba rodzin, którym udzielono pomocy z powodu bezdomności tj. 2-3 w zeszłym roku 

było zero. Liczba rodzin, którym przyznano świadczenie 225 te akurat dane nie mają nic 

wspólnego z bezdomnością. To są dane tutaj osobom i rodzinom, którym przyznano 

świadczenie i mamy liczbę rodzin w roku oceny 225. I te dane są zaciągane tutaj do tej tabelki 

i wyliczany jest wskaźnik. Również jest podane jak wyliczany jest ten wskaźnik, czyli wiersz 

drugi podzielić przez wiersz trzeci razy sto procent i wychodzi nam wskaźnik.”    

Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Wójcie, ja nie pytałem o wskaźnik tylko o cyfry  

w danej rubryce, jak to się ma do siebie i nie chodzi mi o wskaźnik.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Bo ja jeszcze mam dalej wątpliwość, pan Wójt tu 

wyjaśnia, ale to mojej wątpliwości nie rozwiało. Bo tak na str. 11 mamy taki tytuł zasiłek 

pielęgnacyjny dla niepełnosprawnego dziecka, liczba świadczeń i na rok oceny mamy 765 

niepełnosprawnych dzieci.”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że jest liczba świadczeń 

udzielonych miesięcznie.  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Czyli tj. wysokość ?”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że nie. Jedna rodzina ma 12 

miesięcy inna zgłosiła się później, więc ma 7-8 miesięcy. I to jest liczba miesięcznie 

udzielonych pomocy.  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Wszystkie zsumowane, a każda rodzina dostaje na 12 

miesięcy tak ?”  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że niekoniecznie, ponieważ zależy, 

kiedy się zgłosi i jaki jest status niepełnosprawności, nad którą się opiekuje., ponieważ 

oświadczenia są wydawane na określony czas nie zawsze na stałe. Osoby, którym się kończy 

orzeczenie o niepełnosprawności są kierowe do uzyskania orzeczenia i np. stan zdrowia tej 

osoby się na tyle poprawił, że już nie ma znacznego stopnia niepełnosprawności, tylko 

umiarkowany. A przy stopniu umiarkowanym na osobę dorosłą nie przysługuje świadczenie, 

chyba, że jest to stosunek rodzic-dziecko.  
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Ad. 12.   

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 

2015 rok.  

(Informacja - stanowi załącznik do protokołu)  

Kierownik GOPS pani Tamara Barańska powiedziała, że wszystkie informacje o kosztach 

oraz ilości osób i rodzin są w sprawozdaniu. „Chciałam tylko powiedzieć, z czego te 

świadczenia wynikają a mianowicie z ustawy o pomocy społecznej, z ustawy o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej, ustawy o świadczeniach rodzinnych, ustawy o pomocy 

osobom uprawnionym do alimentów, ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, 

ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, ustawy o ochronie 

zdrowia psychicznego, ustawy o Karcie Dużej Rodziny, ustawy o świadczeniach opieki 

zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. Dochodzą zadania z Powiatowej Karty 

Rodziny oraz dystrybucja żywności, jabłek i świadczenia wychowawcze, czyli 500+, ale to 

już się nie wiąże ze sprawozdaniem z ubiegłego roku, ponieważ weszło od kwietnia roku 

bieżącego. W tej chwili GOPS przez dwa miesiące otrzymał 885 wniosków na świadczenie 

500+, a wnioski można składać do 1 lipca. Z tego 165 wniosków było przekazanych drogą 

elektroniczną. Wydano 723 decyzje dla 1116 dzieci, na dzień dzisiejszy wydatkowano  

1 121 669,60 zł. Budżet zaplanowany na świadczenia 500+, na świadczenia wychowawcze na 

rok bieżący tj. 4 611 281,00 zł taki jest plan. Na koniec roku na te 1116 dzieci wyliczyłam, że 

ten budżet będzie niewystarczający, a jeszcze są osoby, które mogą się zgłosić do 1 lipca  

i złożyć wnioski o takie świadczenie. Podsumowując pracę pracowników ośrodka mogę 

powiedzieć, że jest to ciężka i mozolna praca. Chciałam z tego miejsca podziękować moim 

pracownikom, że za tą ciężka i mozolną pracę z moich pracowników jestem zadowolona.”  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zapytał radnych czy mają pytania do 

informacji z działalności GOPS. Nie zgłoszono pytań ani uwag do Informacji z działalności 

GOPS za 2015 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda ogłosił 10 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda wznowił obrady po przerwie  

  

Ad. 13.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki o nr ewid. 713/3 z obrębu 0001, Dobczyn 

położonej w miejscowości Dobczyn z przeznaczeniem pod drogę gminną.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki  
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o nr ewid. 713/3 z obrębu 0001, Dobczyn położonej w miejscowości Dobczyn  

z przeznaczeniem pod drogę gminną 

  

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.205.2016 została podjęta. Pięć 

osób nie brało udziału w głosowaniu.  

  

Ad. 14.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki o nr ewid. 717/1 z obrębu 0001, Dobczyn 

położonej w miejscowości Dobczyn z przeznaczeniem pod drogę gminną.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki o 

nr ewid. 717/1 z obrębu 0001, Dobczyn położonej w miejscowości Dobczyn z przeznaczeniem 

pod drogę gminną 

  

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.206.2016 została podjęta. Dwie 

osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

  

Ad. 15.   

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki o nr ewid. 296 z obrębu 0014, Sitki 

położonej w miejscowości Sitki z przeznaczeniem pod drogę gminną.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki  
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o nr ewid. 296 z obrębu 0014, Sitki położonej w miejscowości Sitki z przeznaczeniem pod 

drogę gminną 

  

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.207.2016 została podjęta. Dwie 

osoby nie brały udziału w głosowaniu.  

  

Ad. 16.  

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki o nr ewid. 276 z obrębu 0002, Karolew 

położonej w miejscowości Karolew z przeznaczeniem pod drogę gminną.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki  

o nr ewid. 276 z obrębu 0002, Karolew położonej w miejscowości Karolew z przeznaczeniem 

pod drogę gminną  

  

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.208.2016 została podjęta. Dwie 

osoby nie brały udziału w głosowaniu.  

  

Ad. 17.  

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia przystanków 

komunikacyjnych, udostępnianych dla przewoźników i operatorów, zasad i warunków 

korzystania oraz stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu.   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Korzystając z okazji panie Wójcie chciałem zapytać, co  

z tym naszym przystankiem w Woli Rasztowskiej ?”  

Wójt pan Rafał Mathiak zapytał, o który przystanek chodzi.  



Strona 36 z 49 
 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „O tym, co tam dzieci woziły, bo to chyba nie o te 

przystanki chodzi. Tak ? Czy o te same ? Tam chodzi na Warszawskiej, o której mówiliśmy, 

tam przy Wyszkowskiej miał być przystanek, miał pan rozważyć sytuację.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że tu mówimy o przystankach na drodze gminnej.   

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Tam jest na drodze tej wojewódzkiej.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że uchwała dotyczy dróg gminnych. „Jeśli chodzi  

o przystanki na drogach powiatowych i wojewódzkich leżą po stronie zarządców dróg. 

Natomiast, jeżeli chodzi o ten przystanek przy ul. Wyszkowskiej to tam nie za bardzo jest 

miejsce na zrobienie przystanku. Taką uzyskałem informację od projektantki, która zajmuje 

się projektowaniem przystanków. Przystanek tak naprawdę jest wszędzie możliwy do 

postawienia tylko jest kwestia kosztów inwestycyjnych.”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie, ale tam nic się nie zrobi bez nakładów 

inwestycyjnych, to wiadomo, bo nawet tam gdzie tylko trzeba wyrównać teren, położyć 

kostkę, to też są nakłady inwestycyjne. Natomiast tutaj sytuacja jest taka, że tam jest rów, 

trzeba można położyć dwa kręgi i zasypać rów i zrobić przystanek. Chodzi o ludzi a nie  

o koszty wiadomo to nic nie róbmy w takim razie. Chodzi żeby tym ludziom ulżyć 

troszeczkę, tym dzieciakom szczególnie, bo tu nie chodzi o ludzi a o dzieciaki, które do 

szkoły jeżdżą, o to chodzi.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Mam pytanie, bo pani Dyrektor myślałam, że będzie na 

tym punkcie, ale nie ma. Jak wygląda sytuacja ta, którą omawiałam na naszej, na posiedzeniu 

Komisji Budżetowej ? Czyli, że przyjeżdża autobus o określonej godzinie i nie ma go w tym 

dniu, kiedy dzieci mają godzinę później, bo jedzie w innym kierunku, mówię o Woli 

Rasztowskiej i o tym, że jeden z autobusów albo przynajmniej jeden z kursów nie obsługuje 

przystanku przy osiedlu, bo ja miałam zapytać o to panią Dyrektor no, ale wyszła nam 

wcześniej i już nie mam możliwości.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że tak jak mówił na komisji „musi pani konkretnie 

podać, o co chodzi i skontaktować się z panią Dyrektor Elżbietą Solis bądź z Dyrektorami 

szkół. Ja w tej chwili nie odpowiem, proszę o kontakt do mnie lub do pani Elżbiety Solis  

i wtedy wyjaśnimy.”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie, bo pan mi nie odpowiedział. Ja rozumiem, że 

co, że ten przystanek nie ma szansy żeby zaistniał w ogóle. Bo pan zbył to i przeszedł do 

następnego jakby do dalszej części, chciałbym wiedzieć. Czy jest w ogóle pan skłonny zrobić 

ten przystanek, czy w ogóle pan to po prostu odpuszcza.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że przyjął do wiadomości a czy on powstanie 

zobaczymy. Bardziej jest potrzebny przy rondzie.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja rozumiem, panie Wójcie, że panu jest w tej chwili 

podjąć. Ale ta kwestia jest poruszana, chyba trzecia sesja i ciągle pan zwodzi w ten sposób, że 

pan teraz nie odpowie, no chciałbym w końcu kiedyś tą odpowiedź usłyszeć. Nie wiem, to  

w takim razie ja wystosuję do pana pismo, emaila i poproszę odpowiedź ewentualnie też 

poproszę mieszkańców i się ci mieszkańcy podpiszą pod tym pismem, to może jakoś dotrze 

bardziej. To widzę pan zbywa to lekko.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Biorąc pod uwagę tę ilość przystanków, którą posiada 

Wola Rasztowska, czyli 3 km, jeżeli chodzi o długość tj., co najmniej  dwa przystanki i to są 

przystanki, które były, są i będą. Natomiast ten nasz projekt uchwały, o którym dyskutujemy  
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i podjęta w dniu dzisiejszym uchwała miałaby usprawnić mieszkańcom korzystanie  

z przystanków innych niż są, czyli dołożenie dodatkowych przystanków z obsługą przez 

osoby przywożące. Natomiast ja tutaj się zastanawiam jak pan rozwiązał ten problem tej Woli 

Rasztowskiej, że po takiej długości ulicy i miejscowości, jaką pan ma ani na Pokoje ani  

w innych kierunkach te autobusy nie jeżdżą i nie kursują. Po Kruszu, po Roszczepie 

porozrzucał pan dodatkowych przystanków bardzo dużo, co pan miał za problem przy tej 

Woli Rasztowskiej. No, bo tak dodatkowych pan nie może na wojewódzkich, bo pan pomyśli, 

bo pan się zastanowi, bo pan kiedyś odpowie. A te inne boczne ulice też pan się będzie 

zastanawiał i myślał dodatkowo przecież rozumiem może pan przy Roszczepie się pochylić  

i zastanowić i dołożyć, czemu pan odpuścił tę Wolę.”   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych, udostępnianych dla 

przewoźników i operatorów, zasad i warunków korzystania oraz stawki opłat za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych 

   

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.209.2016 została podjęta.   

  

Ad. 18.  

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XVII.189.2016 Rady Gminy Klembów z dnia 31 marca 2016 r.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.189.2016 Rady Gminy Klembów z dnia 31 

marca 2016 r. 

  

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.210.2016 została podjęta.   
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Ad. 19.  

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XVII.196.2016 Rady Gminy Klembów z dnia 31 marca 2016 r. w sprawie określenia 

warunków oraz wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed zwierzętami bezdomnymi, 

prowadzenie schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok 

zwierzęcych i ich części.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

uchwały i zapytał czy mają pytania do projektu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII.196.2016 Rady Gminy Klembów z dnia 31 

marca 2016 r. w sprawie określenia warunków oraz wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 

ochrony przed zwierzętami bezdomnymi, prowadzenie schronisk dla bezdomnych zwierząt,  

a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części 

  

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVIII.211.2016 została podjęta.   

  

Ad. 20.  

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przystąpienie do kolejnego 

punktu porządku obrad: Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres między sesjami.  

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak przedstawił sprawozdanie z działalności za 

okres między sesjami.   

(Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Klembów za okres od 01.04.2016 r. do 30.05.2016 

r.– stanowi załącznik do protokołu)   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie kilka pytań, więc tak tylko tak dla ogólnego. 

Kto z pracowników był na szkoleniu tym z prawa zamówień publicznych ?”   

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że jest to „sprawozdanie z mojej działalności”.   

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ach, to pan rozumiem. Chciałem dopytać o tą 

oczyszczalnię, bo pan mówił, że było spotkanie, chciałem zapytać czy w oparciu o tą 

koncepcję, którą żeśmy oglądali to miała być ta modernizacja.”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że jeśli chodzi o rozmowę z tą firmą 

„przedstawiliśmy tą koncepcję, która jest dostępna. Natomiast nie chodziło o samą 

oczyszczalnię, ale o liczbę ludności i potencjalną ilość ścieków.”  



Strona 39 z 49 
 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Czy przewidujecie Państwo ten zrzut w Woli Rasztowskiej 

w ramach tej oczyszczalni ?”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że na razie nie ma rozmów na temat budowy 

oczyszczalni w Woli Rasztowskiej.   

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja mówię o modernizacji, bo wie pan jak modernizacja tam 

pierwotny projekt przewidywał także dokonywanie zrzutów.”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że na chwilę obecną innej koncepcji nie ma.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „I ostatnie pytanie, już nie będę więcej tego. Jak długo 

potrwa jeszcze sprawdzanie, bo tam tydzień czasu minęło, więcej od tego projektu i co dalej  

z tym projektem, chodzi o szkołę.”   

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że trwa sprawdzanie, zostaną oczywiście naliczone 

kary umowne. „Natomiast do 30 czerwca składamy wniosek na dofinansowanie adaptacji 

piwnic i rewitalizacji parku.”  

Radny pan Stanisław Jachacy zapytał pana Wójta o konferencję na uczelni Łazarskiego dot. 

ustawy metropolitarnej. Czy to chodzi o wyłączenie Warszawy z województwa.  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że nie. Jest to ustawa, która weszła w życie od 1 

stycznia, która dopuszcza utworzenie metropolii, czyli Warszawę i okalające powiaty. Dużo 

się o tym mówi, ale brakuje konkretnej inicjatywy o utworzeniu metropolii. Natomiast  

w związkach metropolitarnych dot. Warszawy i okalające powiaty chodzi przede wszystkim  

o zintegrowanie komunikacji.  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Panie Wójcie, projekt wodociągu w Woli Rasztowskiej 

jest teraz na etapie aktualizacji i będzie to trwało do 30 czerwca. Została podpisana umowa na 

wykonanie aktualizacji dokumentacji projektowo-kosztorysowej. I czy ta dokumentacja 

obejmuje również takie sytuacje, czyli ta aktualizacja tej dokumentacji, że mieszkaniec ma 

sprawdzić czy jest ujęty w tym projekcie i czy jego nieruchomość rzeczywiście będzie objęta 

tą inwestycją, bo jeżeli tutaj termin wykonania byłby na 30 czerwca, to w Woli Rasztowskiej 

nikt nic nie wie na ten temat, że powinni się zgłaszać czy ewentualnie sprawdzać czy są ujęci 

w tym projekcie.”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że nie o to chodzi. To chodzi o aktualizację 

projektu, czyli usługę, którą wykonuje projektant. Natomiast aktualizacja z mieszkańcami 

była robiona rok temu. Ale oczywiście, jeżeli mieszkaniec chce sprawdzić to jak najbardziej 

może przyjechać do urzędu i sprawdzić.  

Radny pan Piotr Zakrzewski zapytał o modernizację ul. Willowej i Mazowieckiej czy  

w PGE został już ogłoszony przetarg.  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że jest w stałym kontakcie z PGE, została 

przekazana dokumentacja z pozwoleniem na budowę. W tej chwili trwa weryfikacja tej 

dokumentacji i będzie niezwłocznie ogłaszana procedura przetargowa.  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Jeszcze wrócę do tego wodociągu, bo sprawozdanie pan 

tutaj też przedłożył w tym zakresie, ja dopiero przyglądałam temu jakiś czas w trakcie sesji. 

Natomiast interesuje mnie jeden problem. Jeżeli kończymy te wszystkie prace w za niedługim 

czasie to, kiedy rozpoczyna się inwestycja i co oznacza w odniesieniu do Karolewa 

planowane ogłoszenie przetargu trzeci kwartał 2016.”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że „mamy zabezpieczone środki na realizację 

inwestycji w Karolewie oraz w najbliższych tygodniach ogłosimy przetarg na wodociąg  
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w Karolewie. Natomiast, jeżeli chodzi o pozostałe miejscowości to wielokrotnie mówiłem, że 

na jesieni będziemy mieli komplet dokumentacji. I przy uwarunkowaniach dotyczących 

możliwości dofinansowania będziemy ogłaszać przetarg na jesieni albo na koniec roku na 

Krusze, Roszczep i Wolę Rasztowską. Natomiast realizacja budowy w tych trzech 

miejscowościach będzie w przyszłym roku.”  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Wójcie, trzy pytania. Pierwsze, co do ewentualnych 

wniosków po spotkaniu z Wójtem Dąbrówki w sprawie kopalni kruszywa. To jest jedno moje 

pytanie, drugie. Wyścigi kolarskie, które mają być Radzymin -Tłuszcz -Klembów parę słów, 

o co tu będzie chodziło. I trzecie Gminna Spółdzielnia Samopomoc Chłopska w Klembowie 

tam podjęto dwie uchwały odnośnie świetlic w Roszczepie i Krzywicy. Może coś bliżej na ten 

temat. Czy to są obiekty, które zostały nam przekazane gminie, czy w jaki sposób do tego 

gmina ma prawo do tych obiektów ? I czwarte, przepraszam, już pytanie. Jeżeli chodzi o to 

spotkanie z firmą Hydrochem, o te potencjalne projekty. Czy w tym przypadku to gmina 

gdybyśmy w to weszli to gmina by była niejako zarządcą tych instalacji przez jakiś okres 

czasu ? Niejako dysponentem przez pewien okres czasu a po jakimś czasie można by było 

ewentualnie mieszkańcom przekazać.”   

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że w projekcie OZE gmina jest właścicielem przez 5 

lat, natomiast są pewne mechanizmy na etapie przetargowym gdzie można zabezpieczyć 

gminę zapisami np. przeglądy gwarancyjne i ewentualnych napraw. Natomiast po tym okresie 

5 letnim dopiero przechodzi ta instalacja na własność mieszkańca. Jeżeli chodzi o korzyści  

z OZE, to w 100 % należą do mieszkańca. „Jeżeli chodzi o GS, to mieszkańcy tych 

miejscowości doskonale wiedzą, o co chodzi. W Krzywicy jesteśmy właścicielem działki 

natomiast budynku nie ma w ewidencji gruntów i dopiero teraz poprzez decyzje na 

pozwolenie budowy ujawnimy dopiero ten budynek. Historia tego budynku jest taka, że został 

wybudowany przez mieszkańców oraz przez GS i w tej chwili część budynku jest użytkowana 

przez mieszkańców a druga jest prowadzony tam sklep przez GS. Jeśli chodzi o Roszczep tam 

jest nieuregulowany stan prawny, natomiast w zeszłym roku wystąpiliśmy o zasiedzenie  

i również jest podobna sytuacja, że pobudowano przy współudziale z GS i w jednej części 

znajduje się świetlica a w drugiej sklep. Natomiast szczegóły, będą radni z tych miejscowości 

więcej mogą powiedzieć. Natomiast z zapewnień GS mam, że nie będą rościć do praw 

własności nieruchomości. Jeżeli chodzi o wyścig tj. cykl wyścigów kolarskich Cross Road 

Tour dziewięć imprez w całym kraju. Trzy z nich będą na terenie naszego powiatu,  

w Klembowie 2 października odbędzie się finał całego cyklu wyścigu. Jeszcze Dąbrówka 

wnioski, w jakim sensie ?”  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Spotkanie się odbyło, żeście panowie o czymś rozmawiali, 

jakieś ustalenia zapewne zapadły.”   

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział „otrzymałem informację, że inwestor otrzyma nakaz 

przygotowania raportu środowiskowego. My, jako gmina jesteśmy stroną i prawdopodobnie 

ten raport odstraszy inwestora tak jak to było w Roszczepie. Natomiast, jeśli będzie miał do 

przygotowania raport będzie podlegał on konsultacjom gdzie będziemy mogli się 

wypowiedzieć a z tego, co wiem mieszkańcy z Woli Rasztowskiej oraz Rasztowa złożyli 

pisma do Wójta Dąbrówki. W tym momencie pozostaje nam tylko czekać a na tą chwilę 

wystarczająca jest dla mnie informacja, że inwestor ma nakaz przygotowania raportu 

środowiskowego.”  
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Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Wójcie jeszcze jedno pytanie w nawiązaniu do tego 

walnego zgromadzenia, które się odbyło odnośnie tych dwóch sklepów Krzywica i Roszczep. 

Czy była, jakakolwiek mowa na temat, podobny sklep funkcjonuje w Starym Kraszewie. Jaka 

jest sytuacja z tym obiektem, czy pan posiada taką wiedzę, czy była też o tym jakaś mowa ?”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że tak. Tam akurat z tym sklepem gmina nie ma nic 

wspólnego, ponieważ nieruchomość należy do GS.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli działka i budynek.”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że tak.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „A czy ten obiekt jest nie wiem, bo będzie sprzedawany, czy 

wydzierżawiany. Czy pan ma taką wiedzę ?”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że nie jest to sprawa gminy i nie może się 

wypowiadać za GS. Jeżeli chodzi o Krzywicę i Roszczep informuje, ponieważ dotyczą spraw 

gminy a jeżeli chodzi o uchwałę trzecią można udać się go GS i zapytać.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli gmina panie Wójcie do sklepu i działki w Starym 

Kraszewie wiadomego miejsca żadnych praw własności, decydowania nie ma ?”  

Radny pan Andrzej Górecki zapytał o odbiór przejazdu kolejowego w Dobczynie, czy ten 

przejazd został już odebrany.  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że po raz kolejny została odebrana tymczasowa 

organizacja ruchu, w dalszym ciągu działają tymczasowe szlabany. „Zgłosiłem o przesunięcie 

znaków, ponieważ zasłaniały sygnalizację świetlną, zostały usunięte i na ten czas był tylko 

odbiór tymczasowej organizacji ruchu. PKP zapewnia, iż lipiec-sierpień wszystkie te prace 

powinny się zakończyć. Mamy problem z przejazdem w Lipce, który powinien być otwarty 

pod koniec marca, jeszcze jest zamknięty. Jutro jestem umówiony z wykonawcą między 

innymi w tej sprawie.”  

Radny pan Andrzej Górecki powiedział, że chciał wrócić do tematu luster żeby poprawić 

widoczność nadjeżdżających pociągów, ponieważ przez te ekrany jest słaba widoczność. 

Zapytł czy jest możliwość żeby PKP zamontowało lustra.  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że zgłaszał ten problem PKP, ale przejazd jest 

zrobiony zgodnie z projektem i przepisami kolejowymi. „Więc niekoniecznie się z tym 

zgadzam, ale ten przejazd ma być strzeżony, wyposażony w szlabany, które mają być 

ultranowoczesne wyposażone w czujki, więc jak szlaban jest zamknięty tzn., że przejazd jest 

zamknięty jak otwarty to kierowca ma prawo przejechać.”  

Radny pan Andrzej Górecki powiedział, że owszem, ale jest to tylko automatyka, która 

może zawieść.  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że powtarza to, co usłyszał. Ale również się z tym, 

nie zgadza.  

Radny pan Andrzej Górecki zapytał o parking, który miał powstać przy stacji PKP.  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że po wielu prośbach trochę posprzątali przy stacji 

PKP, ale w dalszym ciągu ten teren nie nadaje się do postawienia tam samochodów. 

„Tłumaczą się tym, że są teraz w innych miejscach Kobyłce, Wołominie, ale na pewno to 

wszystko posprzątają. Widzę, że sukcesywnie sprzątają od Jasienicy w tej chwili  

w Klembowie już dużo lepiej ten teren wygląda, więc musimy zaczekać żeby dotarli do 

Dobczyna. Natomiast Starosta wspominał, że od wielu lat zabiegał o przejęcie pasa 

drogowego do Krzywicy od PKP. Już od paru tygodni jesteśmy właścicielem tego terenu,  
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w tej chwili wystąpiłem o pozwolenie na wycinkę drzew i tam nie czekając na PKP we 

własnym zakresie na swoim terenie zrobimy miejsca parkingowe.”    

Radny pan Stanisław Jachacy zapytał o spotkanie robocze z 11 maja w sprawie Studium 

Zagospodarowania Przestrzennego. „Czy to dotyczyło całej gminy ?”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że było to spotkanie z urbanistą, który przygotowuje 

studium. Pracy jest bardzo dużo, trzeba każdy szczegół przedyskutować, weryfikują wnioski 

mieszkańców wpływające i w wakacje najpóźniej we wrześniu to studium przyjąć.  

Radny pan Wojciech Śliwa powiedział, że mieszkańcy Krzywicy również sygnalizują 

możliwość założenia luster, ponieważ jest bardzo słaba widoczność na przejeździe. Jeżeli 

kolej się nie zgadza czy możemy we własnym zakresie takie lustra zawiesić.  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że PKP tłumaczy żebyśmy zachowali cierpliwość 

żeby zobaczyć efekt docelowy. W tej chwili pociągi na przejazdach jeżdżą 20 km na godzinę 

a docelowo będą to przejazdy bezpieczne.   

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Panie Wójcie, ja jeszcze nawiązuję do spotkania 11 maja 

2016 w sprawie studium zagospodarowania przestrzennego, bo wie pan zwracam panu 

uwagę, że ileś tam sesji w tył mówiłam o tym, że Mercedes poszukuje nieruchomości przy 

trasie krajowej. Tak, właśnie tutaj trochę szkoda, bo Mercedes już znalazł sobie tę 

nieruchomość i przy 8, i to oczywiście w Gminie Radzymin. Natomiast wie pan jeszcze będą 

firmy, które też będą się chciały sytuować przy drodze krajowej. Opracowuje pan studium, ja 

myślę żeby to nie był problem spotkać się z mieszkańcami Woli Rasztowskiej i w sposób 

poważny porozmawiać z tymi ludźmi, bo tam ma pan jeszcze ogromny potencjał do 

zagospodarowania na inwestycje. I naprawdę, tam byłyby duże pieniądze tylko jest kwestia 

oczywiście no ustalenia z mieszkańcami żeby oni to zrozumieli i, że nikt nie będzie im robił 

krzywdy a tylko przyniesie to zysk dla całej gminy. Ja widziałam, że pan wrzucił też ładnie 

informacje na stronie gminy, ale tam, niestety, nie ma tych terenów, jeżeli chodzi o Wolę 

Rasztowską przy 8. A warto by było nad tym popracować i się pochylić, bo my z tego 

będziemy mieli pieniądze, jako gmina. Także to, co do tego punktu.”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że jak najbardziej się zgadza, ponieważ to studium 

zmienia również żeby te tereny inwestycyjne uwolnić. „Jeżeli może mi pani w tym pomóc to 

z miłą chęcią, rzeczywiście jest tam przy S8 teren, który jest poza planem.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Będzie zebranie i trzeba by było mieszkańcom 

uzmysłowić, że jest ta możliwość, że jeżeli będą tereny inwestycyjne, oczywiście, przy 

inwestycjach przyjaznych dla środowiska, to wtedy i gmina ma dodatkowe korzyści, i też 

mieszkańcy, bo tam będzie zapotrzebowanie na zmianę, bo ja nie wiem czy pan wie, tam jest 

część budowlanych niepotrzebnie zrobiona w swoim czasie i to trzeba by było nad tym 

popracować.”   

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że „jeżeli możemy wspólnie ten temat załatwić to 

jak najbardziej uważam, że jest to jedyny kierunek słuszny.”   

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie, proszę przybliżyć temat spotkania, chodzi  

o Hydrochem i gminą Radzymin w sprawie partnerstwa w celu aplikowania do dotacji 

unijnych, nie wiem czy to unijne w sprawie odnawialnych źródeł energii, bo będą zaraz 

pytania w tej sprawie.”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że przed chwilą oraz przy sprawozdaniu opowiadał 

o tym, chyba, że jakieś konkretne pytanie.  
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Radny pan Zdzisław Rasiński: „Chodzi o to czy gdzie to miałoby być, bo ja rozumiem, że 

to celowane jest w gospodarstwa domowe. Tak ? I to głównie dotyczyłoby wystąpień osób 

fizycznych tzn. prywatnych o tą dotację.”  

Wójt pan Rafał Mathiak odpowiedział, że jest to projekt skierowany do gospodarstw 

domowych dot. instalacji OZE na swoich nieruchomościach. Inwestycji tej gmina nie 

finansuje, tylko wkład własny pokrywa mieszkaniec. „Gmina może wziąć na siebie koszty 

przygotowania wniosku, dokumentacji projektowej, natomiast koszty realizacji pokrywa UE 

oraz mieszkaniec. Spotkanie będzie w najbliższych tygodniach, na którym będzie firma, która 

powie dokładnie jak to ma wyglądać. Jeśli będziemy do projektu przystępować, jeżeli 

oczywiście będzie zainteresowanie mieszkańców przystąpimy w partnerstwie z innymi 

gminami, ponieważ z tego tytułu są dodatkowe punkty.” 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.   

  

Ad. 21.  

  

Interpelacje radnych i odpowiedzi na interpelacje.  

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Korzystając z tego punktu chciałem zapytać panie Wójcie 

jak przebiega realizacja tego boiska, jeśli mogę coś na ten temat.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że realizacji w tej chwili nie ma. „Tak jak mówiłem 

możemy pójść w tej chwili w budowę boiska ze sztuczną nawierzchnią, ale rozkładając tą 

inwestycję na dwa lata, ponieważ jest szansa uzyskania dotacji w przyszłym roku, warunek 

jest taki, aby rozpocząć budowę z wybranym wykonawcą. Jak wspominałem wcześniej jestem 

po rozmowie z Dyrektorem Departamentu w Ministerstwie Sportu, z którym wspólnie model 

omówiliśmy, więc w tej chwili musimy w najbliższym czasie się spotkać i ustalić czy 

wydatkujemy środki z funduszu sołeckiego na coś na tym boisku czy rozpoczynamy budowę 

dwuletnią ze sztuczną nawierzchnią.”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Kiedy to spotkanie miałoby się odbyć i kiedy można go 

zaaranżować, bo nie ukrywam, że czas nam ucieka bo jest…”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że „poproszę o kontakt i się umówimy na zebranie.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „I korzystając jak już jestem przy słowie. Chciałem zapytać 

wie pan, że na tym istniejącym boisku brakuje tego sprzętu. Chodzi o to, że może ten sprzęt 

uzupełnić, bo wie pan, niech tam ludzie zaczną korzystać z tego sprzętu, tam chodzi o. Nie 

ma nic po prostu.”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że w najbliższym czasie przy współpracy z Urzędem 

Pracy udało się pozyskać stażystę, który będzie pełnił funkcję koordynatora, konserwatora na 

boisku wraz z GOK. „Zamówiliśmy już sprzęt, siatki, piłki, które będą wypożyczane przez tą 

osobę jak również będzie miał za zadanie utrzymywania tam porządku. Natomiast to, co 

ważne nie będzie sprawował opieki nad dziećmi bardziej będzie pełnił rolę administratora 

tego obiektu.”  

Radny pan Stanisław Jachacy zapytał, na jakim etapie jest budowa drogi Krusze-Tłuszcz  

i czy jest szansa w tym roku.  
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Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że projektowanie jest na ukończeniu, ale projektant 

poprosił o dodatkowe wynagrodzenie, ponieważ podczas uzgodnień z koleją doszły inne 

prace zaproponowane przez kolej tzn. utwardzenie zjazdu przez tory, co wiąże się  

z dodatkowym projektowaniem dokumentacji, co pociąga za sobą koszty. „Jak wiadomo 

projekt jest przy współpracy z Burmistrzem Tłuszcza, więc teraz musimy się naradzić, aby 

podjąć wspólną decyzję, ponieważ mamy również szansę, aby ubiegać się w partnerstwie  

z Gminą Tłuszcz o dofinansowanie z tzw. schetynówek. W tym roku zakończymy 

projektowanie tej drogi oraz pozwolenie na budowę.”  

Radny pan Piotr Zakrzewski powiedział, że w Dobczynie jest droga odchodząca od ul. 

Willowej w okolicach ul. Ogrodowej mieszkańcy mają problem z uregulowaniem prawnym 

tej drogi. Czy coś w tej kwestii się dzieje, czy można tą sprawę przyspieszyć ?  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że nie ma wiedzy w tym temacie.  

Radny pan Stanisław Jachacy zwrócił uwagę na problemy hydrauliczne w toalecie męskiej  

i prosił o przekazanie usterki dyrektorowi szkoły.  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.   

   

Ad. 22.  

 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radny pan Wojciech Śliwa powiedział, że na terenie kolejowym przy stacji w Dobczynie 

wyrzucona jest wełna mineralna i prosi, aby w jakiś sposób ja sprzątnąć, ponieważ 

porządkując z ZGK nie byli przygotowani na tego typu odpady. Zapytał również o zakupioną 

fotopułapkę czy się sprawdza i jeżeli się sprawdza czy pan Wójt rozważa zakupienie kolejnej.  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że jeżeli chodzi o posprzątanie wełny we własnym 

zakresie zleci ZGK lub firmie Kobe. Jeżeli chodzi o fotopułapkę, to nie ma od dzielnicowego 

sygnału żeby ktoś został złapany, ale są sygnały, że stanowi urządzenie odstraszające. 

Powiedział, że pewne osoby powiedziały, że pewnych rzeczy nie robią, bo wiedzą, że 

dzielnicowy ma fotopułapkę. Natomiast, co do zakupu kolejnych, to na pewno jest taka 

potrzeba, ale mamy problem logistyczny, ponieważ mamy jednego dzielnicowego a nie 

posiadamy straży miejskiej.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Może tak tylko w tym punkcie przy okazji w nawiązaniu do 

wystąpienia pani Kierownik Tamary Barańskiej. Ja pytam o tyle rzeczy wynikające  

z zestawienia, oczywiście. Ja bardzo doceniam i cenię pracę pani, i pani podległych ludzi, bo 

znam wiele przypadków, w których wykonujecie naprawdę świetną robotę. A zestawienie  

z zestawienia, z którego wynika to, co wynika także jeszcze raz dziękuję, przepraszam.” 

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.   

  

O godz. 20
50

 obrady opuścił radny pan Wojciech Śliwa.  
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Ad. 23.  

  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poinformował w sprawie 

ustosunkowania się Rady Gminy do informacji z dnia 6 marca 2016 r. przekazanej przy 

Zarządzeniu o przekazaniu informacji o ujawnionych okolicznościach, wskazujących na 

naruszenie dyscypliny finansów publicznych sygn. akt: DF-RI.502.1.4.2016   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda stwierdził, że radni otrzymali projekt 

Opinii z uzasadnieniem, z którą się zapoznali oraz wniósł o naniesienie korekty w 

uzasadnieniu „Na podstawie przeprowadzonych czynności sprawdzających przez Organ 

Wykonawczy Gminy Klembów w przedmiotowej sprawie oraz na podstawie informacji 

otrzymanych od Organu Wykonawczego Gminy Klembów odnoszących się do 

przeprowadzonych czynności sprawdzających w przedmiotowej sprawie - Rada Gminy 

Klembów stwierdza, iż nie ujawniono okoliczności wskazujących na naruszenie dyscypliny 

finansów publicznych w przedmiotowym zakresie.”  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda otworzył dyskusję.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „W nawiązaniu do uzasadnienia, ja o tym wspomniałem na 

komisji, ale chyba coś umknęło w takim zdaniu: Od podjęcia uchwały Rady Gminy Klembów 

z dnia 26 czerwca 2014 r. nr XLVI.401.2014 w sprawie zmian w budżecie Gminy Klembów na 

2014 rok do dnia ogłoszenia wyborów samorządowych, tj. 16 listopada, 16 listopada już były 

wybory a nie ogłoszenie tych wyborów. Więc tutaj tak delikatnie trzeba byłoby tu sprostować 

ewentualnie do dnia wyborów pierwszej tury np., bo to było 16 listopada a ogłoszenie było 

zapewne dwa miesiące wcześniej. Nie wiem czy dobrze tutaj wskazuję.  

Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zapytał czy jego zdaniem wykreślamy ogłoszenia 

wyborów.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Przewodniczący ja tylko poddaję pod rozwagę jest pan 

mecenas czy to jest właściwe określenie.”  

Rady Gminy pan Tadeusz Wojda powiedział, że wpisujemy do dnia wyborów 

samorządowych.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „To jest jedno takie moje w kwestii mojego sprostowania.  

A mam kolejne pytanie, bo jest takie zdanie Ostatecznie budżet Gminy Klembów przyjęty na 

rok 2015 został wykonany na poziomie przychodów i dochodów w kwocie 35 799 112,16 zł 

oraz na poziomie rozchodów i wydatków w kwocie 31 944 449,45 zł, czyli w kwotach 

nieprzekraczających progu 40 mln zł. Gdzie te cyfry, gdzie te liczby, przepraszam, są 

wymienione ?  Bo jak przeglądaliśmy tą uchwałę między innymi z czerwca, kiedy pierwszy 

raz weszła kwota 40 mln i później na przestrzeni do końca roku, to takich liczb w tych 

uchwałach nie ma, w sprawozdaniu z budżetu 2015 r. też mi się wydaje, że nie było takich 

liczb, bo w piśmie, które poszło do Rzecznika, które mieliśmy na komisji tam były trochę 

inne liczby, jeżeli chodzi o to stwierdzenie. Ja porównywałem to i nie było np.  

w sprawozdaniu, więc może teraz też w sprawozdaniu występuje. Ja tego już nie wiem, bo 

dostaliśmy to pismo na przerwie, bo przez 6 miesięcy od czerwca do końca roku ta kwota 

graniczna 40 mln ona występowała chyba mi się wydaje w każdej uchwale po stronie 

wydatków w szczególności. I dlatego jeżeli w sprawozdaniu ostatecznie wyszły takie liczby, 
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ale dopiero one wyszły w sprawozdaniu, to jak to się teraz ma do tego, co się działo przez pół 

roku.”  

Mecenas pan Jacek Nieścior powiedział, że trudno jest mu się wypowiadać w tym temacie, 

ponieważ pani Skarbnik na pewno by wiedziała, jakie kwoty były w tym sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2014-2015 r. „Przy uchwale o udzieleniu absolutorium jest 

przygotowywane sprawozdanie, które kontroluje RIO Państwo, jako Rada zatwierdza i ja 

przyjmuję te cyfry wynikające ze sprawozdania i przekazane RIO, więc nie wyobrażam sobie 

żeby były inne cyfry podane niż te, co w piśmie.”  

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Jest w zarządzeniu, które dotyczy sprawozdania za 

2015 r. na str. 1 tj. zaplanowano dochody i tutaj są wykonane, bo tutaj są sumowane. Tak jak 

jest sumowane są wykonane poziom przychodów i dochodów 36 013 261,45 zł natomiast 

drugie to są rozchody i wydatki i one są sumowane i stąd ta otrzymana kwota. Wystarczy je 

dodać, po prostu. Tutaj są wydatki, do wydatków trzeba jeszcze dodać rozchody.”  

Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zapytał czy jest to wystarczająca informacja.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ja rozumiem skąd te liczby są już podane. Tylko teraz takie 

mam pytanie czy w związku z tym przez ten okres od czerwca do końca roku 2014 r. żadna 

tzn. nie było kwoty gdzie myśmy, to znaczy one padały 40 mln graniczne padało  

w uchwałach, ale czy był taki czas, że ta kwota w którymś momencie czy wydatku zwłaszcza 

wydatku ona została przekroczona ? Bo zakładały to uchwały zmiany w budżecie, przez cały 

czas zakładały one takie kwoty się zwiększało, zmniejszało, ale te 40 mln zawsze 

występowało, ponad 40 mln. I finalnie się okazuje, że jednak nie było to przekroczone tak  

w sensie już całego roku. A moje pytanie jest takie czy pomimo tego organ nie był 

zobowiązany mając te uchwały budżetowe te zmiany wszystkie, aby takie czynności  

w kierunku tego audytu podjąć ? Bo tu mówimy o tym, że w sprawozdaniu żeśmy określili, że 

nie było tej kwoty, ale na przestrzeni pół roku myśmy w tych się kwotach poruszali 40 mln, 

więc wydaje mi się, że w związku z powyższym organ miał taki obowiązek żeby jednak te 

czynności podjąć. Przynajmniej takie wstępne żeby audyt jakby zaistniał. My dzisiaj 

tłumaczymy pewne sytuacje jakby po czasie tak.”  

Mecenas pan Jacek Nieścior powiedział, że na logikę to, co pan radny tłumaczy tak by 

wskazywało. „Ale według przepisu 274 ust. 3 o finansach publicznych i tam jest mowa  

o przychodach, rozchodach, wydatkach ujętych w uchwale budżetowej a nie w zmianach do 

budżetu, czyli ta, którą Państwo podjęliście na początku uchwalania na dany rok a nie potem, 

które zmiany następują. I to jest podstawą do analizy czy potrzeba jest zatrudnienia audytora 

czy nie.”  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ja rozumiem, panie Mecenasie tylko, że na koniec tego mamy 

informację też, że na ten rok 2016 budżet nie zawierał na początku uchwalany w zeszłym 

roku jeszcze tej kwoty teraz przekroczyliśmy i jednak wchodzimy w audyt w kwietniu tego 

roku. A przecież budżet przyjmowany na 2016 r. on nie zawierał tej kwoty, więc jednak  

w trakcie roku kwota 40 mln przekroczona i jednak wchodzimy w ten audyt.”  

Mecenas pan Jacek Nieścior powiedział, że audyt jest obowiązkiem powyżej tej kwoty 40 

mln, ale nic nie szkodzi na przeszkodzie, aby w każdej chwili organ zatrudnił audytora.  

I w tym przypadku Wójt zdecydował z uwagi na pismo od Rzecznika, aby wprowadzić 

audytora, który przeanalizuje wykonanie tego budżetu.  
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Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Mecenasie ja bym chciał żebyśmy taką mieli od pana 

konkretną informację, co wnioskowałem. Nie doszło do naruszenia dyscypliny finansów 

publicznych pan tak twierdzi, gdyż przyjmując budżet na 2014 r. w styczniu 2014 r. nie było 

tam mowy o przekroczeniu kwoty 40 mln a to, że w ciągu roku ona została przekroczona, to 

nie ma znaczenia dla tego czy organ w tym momencie ma obowiązek podjąć czynności 

związane z audytem. Ja myślę, że to jednak taka uchwała zmieniająca budżet w danym 

okresie czasu ona wydaje mi się, moja skromna ocena, nakazuje jednak tą potrzebę żeby 

podjąć te działania związane z audytorem odnośnie budżetu, bo z tego, co pan mówi to 

wynika, że w styczniu przyjmujemy 2014 roku nie ma przekroczenia 40 mln w związku  

z powyższym audyt jest możliwy, ale nie obowiązkowy przez cały rok, mimo że te 40 mln 

przekroczyli jest bez znaczenia kończymy rok też ostatnią uchwałą w grudniu  

z przekroczonym 40 mln progiem, w sprawozdaniu już go nie mamy, że niby nie było. Więc 

jesteśmy jakby organ wytłumaczony za 2014 r., że nie musiał powoływać audytu. Tak ?”  

Mecenas pan Jacek Nieścior powiedział, że dokładnie tak, ponieważ uchwałę budżetową 

przyjmujemy do 15 listopada na następny rok, że nie przekroczymy tych 40 mln następnie 

ostatnią uchwałę podejmujemy do 30 grudnia, w której przekraczamy. „To idąc pana tokiem 

rozumowania, to trzeba by 30 grudnia zatrudnić audytora, ale od 1 stycznia on nie wejdzie, bo 

RIO sprawdziła budżet, który będzie poniżej 40 mln. Takie sytuacje też mogą się zdarzyć.”   

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ale wtedy mimo tego możemy wprowadzić ten audyt nawet, 

jeżeli tej kwoty 40 mln nie ma.”   

Mecenas pan Jacek Nieścior powiedział, że oczywiście możemy.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ale ja w nawiązaniu do tego roku 2016 kiedy przyjmując 

budżet w zeszłym roku grudniu nie było tej kwoty. Wójt nie zamierzał zrobić tego audytu 

powołać, dopiero teraz w kwietniu, kiedy kwota zostaje niejako przekroczona tak, czyli 

bardzo dobrze reaguje na bieżąco.”  

Mecenas pan Jacek Nieścior powiedział, że tak reaguje na bieżąco między innymi ze 

względu na pismo od Rzecznika jak również ze względu na 500+. Wójt, aby uniknąć takich 

dyskusji postanowił zatrudnić audytora.  

Radny pan Andrzej Pisarek: „Tutaj jest napisane też, że organ, czyli pan Wójt obecny 

jeszcze w grudniu 2014 r. podjął pewne działania związane z tym audytem. Ale wiadomo to 

była już końcówka roku no i wiadomo też nowy budżet, że były podjęte te działania wtedy 

jeszcze. Jakie to były działania ?”  

Wójt pan Rafał Mathiak powiedział, że trudno mówić o konkretnych działaniach mając trzy 

tygodnie 2014 r. swojego działania. „Miałem informację, że ostatecznie dochody i przychody 

będą poniżej tych 40 mln i rozważaliśmy zatrudnienie audytora czy jest potrzebny.”  

Radny pan Andrzej Pisarek: „To znaczy tj. napisane tylko, że podjął wstępne działania  

w celu zatrudnienia audytora. Jednakże, itd. więc przynajmniej taki zamysł był jakieś wstępne 

sprawdzenia, zapytania musiały pójść. Ale w końcu okazało się, że suma summarum 

odstąpiono od tego no, bo dalej nie było takiego obowiązku. To znaczy panie Mecenasie ja 

mam powiem szczerze pewne wątpliwości czy można mówić o tym, że w okresie od tej 

uchwały z czerwca 2014 r. do końca roku nie powinien organ tzn. ja mówię głównie chodzi  

o poprzednika pana Wójta w pewien sposób oczywiście, czy jednak nie powinno się tych 

czynności przeprowadzić żeby ten audyt zaistniał. Mam tu wątpliwości tu w tym zakresie, 

powiem szczerze.”  
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Mecenas pan Jacek Nieścior powiedział „ma pan prawo mieć wątpliwości, każdy ma prawo 

do interpretacji.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Dzisiaj dyskutujemy o, nad Uchwałą NR 2.2016, Opinia, 

ale będziemy ja głosować tak. Natomiast ja mam wątpliwości czy to powinna być Opinia NR 

2 czy też Opinia Nr 3. Opinię NR 1 żeśmy omawiali w lutym 2016 i też nad nią 

dyskutowaliśmy długo. Potem w marcu już przejrzałam cały protokół od jednej deski do 

drugiej deski marcowy nie znalazłam żadnej dyskusji dotyczącej jakiejkolwiek opinii. Być 

może ona była, mi umknęła, w tym protokole nie widzę i też wyszła jakaś opinia od Rady 

Gminy dot. sposobu wywiązywania się Kazimierza Rakowskiego z obowiązków służbowych 

albo ona została przygotowana przez osoby, które wiedziały, co mają przygotować, myśmy 

dyskusji nad nią nie podjęli, ona nie ma żadnego numeru, kto tą opinię wystawiał. Czy ta 

opinia (...) Podpisał ją pan Przewodniczący, czyli musi mieć wiedzę. Czy ta Opinia, którą 

teraz dyskutujemy tj. Opinia NR 3 ? A jeżeli tamta Opinia była nr 2 to, dlaczego ktoś podpisał 

się w moim imieniu, kiedy ja bym, nie była zainteresowana żeby laurkę Wójtowi 

Rakowskiemu na tamte czasy wystawić, ponieważ on zawsze negatywne opinie z mojej 

strony otrzymywał, bo którą Opinię my dokładnie dyskutujemy teraz NR 2 a czym jest ta 

Opinia, która wyszła i tak z Urzędu Gminy i od Rady. Bo znowu się okaże, że ktoś ponad 

Radą wystawi jakąś Opinię, co do której radni nie będą mieli żadnej wiedzy. Bo ja się 

zastanawiam, kto z radnych wie o tej Opinii, która już wyszła w kwietniu 2016, czyli po 

naszym marcowym spotkaniu, kiedy to dyskutowaliśmy i co dyskutujemy dzisiaj 2 czy 3.”  

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Nie ma takiej potrzeby, dlatego gdyby była pani 

Jadwigo uprzejma odczytać nagłówek pisma od Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych 

to by pani zauważyła, że tam jest Przewodniczący Rady Gminy. Było to pismo skierowane do 

Przewodniczącego Rady Gminy.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Tak, ale wyszło z Rady Gminy, czyli o wszystkim …”   

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Tak, ale numeracja jest zgodna z podpisem 

Przewodniczącego.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Dyskutujemy teraz ten sam problem Przewodniczący 

działa w imieniu Rady Gminy nie, jako osoba Przewodniczący pan Wojda. Tylko pan Wojda 

oczywiście Przewodniczący Rady Gminy Klembów.”  

Radna pani Dorota Marcinkowska: „I takie pismo do niego przyszło, jeżeli przychodzi do 

niego pismo.”  

Radna pani Jadwiga Szewczyk: „Oczywiście, musi być przesłane do kogoś, musi być 

przesłane do osoby, która przewodniczy. Ale weszło na Radę Gminy Klembów oczywiście, 

więc Rada Gminy miała obowiązek nad tym albo przedyskutować albo tą Opinię poprzeć albo 

jej się sprzeciwić. Jest to Opinia gal anonim, ponieważ nie ma ona numeru, nie wiem gdzie 

się ona zadekretowała, natomiast tutaj tworzymy kolejną Opinię. Chce wiedzieć czy tj., 

Opinia NR 2 czy Opinia NR 3. I dlaczego ta opinia, jeżeli jakakolwiek opinia wychodziła, 

dlaczego nie była dyskutowana przez Radę Gminy.”  

Mecenas pan Jacek Nieścior powiedział „co wyjaśniłem z panią Sekretarz, to sprawa nie 

dotyczyła stricte naszego statutu, że Rada oprócz uchwał podejmuje również opinie. Rzecznik 

Dyscypliny Finansów Publicznych zwrócił się pismem do Przewodniczącego Rady o wydanie 

opinii na temat jak funkcjonował Wójt i to odpowiadał Przewodniczący nie Rada. Więc 

proszę nie łączyć tych dwóch opinii.”  
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Radna pani Jadwiga Szewczyk: „A co w sytuacji gdyby Przewodniczący Rady i Prezydium  

Rady były osoby, które w ogóle nie zasiadały w poprzednich kadencjach. Co ten pan 

Przewodniczący miałby za wiedzę i skąd by tą wiedzę czerpał ? Czy nie od Rady, czy nie  

w dyskusji nad dokumentami ? Przecież pani Sekretarz też jest nową osobą tutaj i jaką ma 

wiedzę z działalności pana Wójta Rakowskiego za poprzednie kadencje. Także, o czym my 

dyskutujemy ?”  

Mecenas pan Jacek Nieścior powiedział, że o przepisach prawa jest to adresowane do 

Przewodniczącego i żąda od niego opinii.  

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Pan Przewodniczący jest VII kadencję, więc sytuację 

chyba zna najlepiej z nas wszystkich. Jest jedynym radnym, który od początku, w ogóle od I 

kadencji. Nikt nie ma większej wiedzy w tym zakresie, kto był wcześniej niż pan  

Przewodniczący.”  

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda zamknął dyskusję.   

Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wojda poprosił o przegłosowanie projektu 

opinii w sprawie ustosunkowania się Rady Gminy do informacji z dnia 6 marca 2016 r. 

przekazanej przy Zarządzeniu o przekazaniu informacji o ujawnionych okolicznościach, 

wskazujących na naruszenie dyscypliny finansów publicznych sygn. akt: DF-RI.502.1.4.2016  

  

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 4 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Opinia NR 2.2016 została podjęta.   

  

Ad. 24.  

  

Zamknięcia obrad XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy pan Tadeusz Wojda. 

   

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

Protokołowała:                                                                                    Przewodniczący      

                                                                                                               Rady Gminy 

 

Agnieszka Adamczyk                                                                       /-/  Tadeusz Wojda 

 

 

 

 


